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Ježiš. Nielen Ježiš, ale Pán Ježiš.

Ježiš. My, ľudia, mnohokrát chceme Ježiša. Ježiša, ktorý uzdravuje naše 
nemoci. Ježiša, ktorý sa skláňa ľútosťou nad nami. Ježiša, ktorý nás ochráni 

pred problémami. Ježiša, ktorý dáva veľké zasľúbenia. Ježiša, ktorý je na našej 
strane. Ježiša, ktorý nás volá spoluvíťazmi. Ježiša, ktorý vypočuje naše prosby. 
Ježiša, ktorý je naším priateľom. Ježiša, ktorý chodí s nami. Ježiša, ktorý bude tu 
vždy, keď si na Neho pomyslím. Ježiša, ktorý je nežný a zhovievavý. Ježiša, ktorý 
ma rozumie, keď ma iní nechápu. Ježiša, ktorý je tu pre nás, kvôli nám, za nás. 
Radi si robíme romantickú predstavu o našom vzťahu.

Avšak, On je úplne zjavený v našom živote iba vtedy, keď je našim Pánom. 
On nie je len Ježiš. On je Pán Ježiš. Je trošku inak mať v každodennom 

živote Pána. Pán, ktorý rozkazuje nám ľuďom. Pán, ktorý hovorí, že ak ho 
milujeme, musíme dodržať všetky Jeho pravidlá, požiadavky a príkazy. Pán, ktorý 
prikazuje, aby sme boli pokorní a robili to, čo On povie. Pán, ktorý vyžaduje, aby 
sme uctili Jeho aj tým, že uctíme ľudí okolo nás. Pán, ktorý je Vládca a zaslúži si, 
aby sme mali pred Ním bázeň. Pán, ktorý nám odpúšťa tak, ako my odpúšťame 
iným. Pán, ktorý nás vypočuje, ale žiada predtým, aby sme boli v Jeho vôli. Pán, 
ktorý rozhoduje ako, kedy, prečo a kde. Pán, ktorý očakáva, že sa mu podriadime, 
aby sa vo svojej sláve zjavil. Pán, ktorý má všetku moc a v tej moci nás posiela 
uzdravovať, tešiť a pomáhať. Pán, ktorý je vojnový hrdina a posiela nás do boja. 
Pán, ktorý je nemilosrdný voči hriechu. Pán, ktorého meno si berieme, keď sa 
v Neho pokrstíme. Jednoducho Pán! A nielen Pán. Ale Pán Ježiš! V tom je sila 
terajšieho a budúceho života!

Niektorí milovali, milujú a budú milovať Ježiša, pretože je Ježiš. Niektorí 
milovali, milujú a budú milovať Ježiša, pretože je ich Pánom.

         

          Anna Pintír



Milí čitatelia,

som veľmi rád, že v rukách držíte 
ďalšie číslo nášho časopisu. Tím našich 
spolupracovníkov – ochotníkov  usilovne 
pracoval na príprave tohto čísla, s 
jediným cieľom – požehnať ďalších ľudí.

Teší ma, že náš časopis tlačíme v čoraz 
väčšom náklade a že sa neustále dostáva do rúk nových 
čitateľov, tak v Srbsku ako i na Slovensku  a tiež v elektronickej 
forme aj do mnohých iných krajín sveta,  kde žijú  Slováci. 
Vždy je povzbudením prijať žiadosť nových čitaťeľov o 
pravidelné zasielanie nových čísel a počuť svedectvo o tom, 
ako písané slovo niekoho oslovilo. 

Pán Ježiš prikázal, aby sme šírili evanjelium, ktoré je dobrá 
správa o Božej láske a spasení, ktoré Boh pripravil v Ježišovi 
Kristovi. Našou misiou je hlásať tú dobrú správu vo svete, v 
ktorom je tých zlých viac ako dobrých, a v ktorom sa  čoraz 
častejšie a hlasnejšie počujú tie zlé správy. Jedna z príčin, 
prečo je tých zlých správ viac, je práve tá, že ľudia radšej 
rozhlasujú zlé správy ako tie dobré. Každé slovo je semenom, 
ktoré keď padne niekam, narastie a zmnoží sa. Práve preto 
sme my rozhodnutí  hlásať tie dobré a pozitívne zvesti. I keď  
Slovo Božie občas v sebe obsahuje varovanie alebo výstrahu, 
ono je i daľej dobrá správa – lebo je zvestované ľuďom z 
Božieho srdca plného lásky. Božia vôľa je, aby nikto kto 
počuje evanjelium, nezahynul, ale aby prijal večný život.

Nedávno sme si, na výročnom zhromaždení nášho 
združenia znovu pozreli na ciele, s ktorými sme pred ôsmimi 
rokmi založili Združenie „Manna“  a ktoré sú stále aktuálne. 

Kým prvým cieľom je propagovať kresťanské hodnoty, v tých 
nasledovných troch sa zjavuje a dominuje slovo POMÔCŤ.  
Pomôcť veriacim, pomôcť kresťanským zborom a pomôcť 
jednotlivcom rozvíjať  ich talenty. Pomôcť je našou misiou.  
Aj Vás chcem poprosiť o pomoc. Keď  tento časopis prečítate, 
pomôžte nám šíriť dobré správy  tým, že ho podáte niekomu 
inému a tak spoločne pomôžeme ďalším ľuďom.  

Už dávno Boh povedal  Otcovi Abrahámovi  „nasleduj ma a 
požehnám ťa.“  Vždy, keď Boha poslúchame a nasledujeme, 
môžeme si byť istí, že Jeho požehnania prídu do našich 
životov. No Boží odkaz Abrahámovi tu nekončí, ale pokračuje 
s myšlienkou  - „a budeš požehnaním.“  Tak Božím zámerom 
pre každého veriaceho nie je len požehnať ho, ale urobiť z 
neho nástroj (kanál), cez ktorý Božie požehnanie bude tiecť 
k iným ľuďom. Kýmkoľvek  my veriaci konáme tak, Božie 
požehnanie môže tiecť do našich životov. No akonáhle sa 
prestaneme zdieľať o požehnie, zastavíme aj dotok Božích 
požehnaní do našich životov. Preto sa zdieľajme o evanjelium 
s inými a žehnajme, lebo sme povolaní na to „aby sme zdedili 
požehnanie.“

K tomu ešte dodám, že som povďační  Bohu za tých 
veriacich, ktorí sa pred samou distribúciou časopisu, začnúc 
od tohto čisla, modlia nad vytlačenými exemplármi a žehnajú 
všetkým čitateľom. Našou modlitbou je, aby slová vytlačené 
na stranách tohto časopisu prenikli, pod vedením Božieho 
Ducha,  hlbšie než len do mysle, priamo do srdca. Keď  tam 
preniknú a zostanú, prinesú spasiteľný úžitok.

Žehnám Vám pri čítaní nasledovných strán.
S úctou,
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Keď Boh stváral túto zem, v tretí deň postavil 
svetlá na nebeskej oblohe, aby svietili na 

zem a delili deň od noci a aby boli na znamenia, 
na určité časy, na dni a roky. Boh určil čas, podľa 
ktorého sa spravuje príroda, poľná zver aj 
človek. Deň a noc sa opakujú a slnko a mesiac sa 
neprestajne vymieňajú, ako strážni, ktorí bdejú 
a svedčia človeku o tom, že čas prechádza. Lebo 
človek má obmedzený čas. Boh vopred určil určité 
časy a medze človekovho bývania, na svoj čas sa 
rodí, prichádza na svet, a vo svojom určenom 
čase zomiera a odchádza. Čas, ktorý človek 
má, daný mu je od Boha, aby ho využil a doňho 
každodenne vložil plány Božie,  pre jeho vlastné 
dobro a šťastnú budúcnosť. Boh pripravil dobré 
veci pre človeka a človek každodenne prijíma a 
získava čoraz viac vecí kráľovstva Božieho, alebo 
každodenne odmieta a mrhá tie dobré Božie 
zasľúbenia budúcnosti. Všetci ľudia majú čas, 
vhodné podmienky a možnosti, a niekto v tom 
istom čase veľa nadobudne a niekto veľa rozmrhá. 
Slovo Božie hovorí: „Vykupujte čas...“ (Ef. 5:16)

 Sme obmedzení v čase, v ktorom môžeme urobiť 
niečo, alebo neurobiť nič, nazhromažďovať, 
alebo naroztriasať, seba zachrániť, alebo zatratiť. 

Dokonca si môžeme kúpiť čas, alebo ho môžeme 
predať niekomu inému a viac ho nebudeme 
mať, čo znamená, že ten čas si kúpi niekto iný a 
urobí to, čo sme my mali urobiť a zoberie našu 
korunu. O týchto veciach človek málo premýšľa, 
do akej miery je dôležitý prítomný čas a ako ho 
využívame. Nie je dôležité ako bolo v minulosti 
a čo prinesie budúcnosť, ale Boh hľadí na to, čo 
robíme dnes. Často si spomíname na minulosť 
a povieme, že vtedy bolo lepšie, bola väčšia 
horlivosť, bolo viac lásky, ľudia sa viac báli Boha, 
boli pokornejší a dnes už nie je tomu tak. Hovorili 
sme to pred desiatimi rokmi, hovorili sme o 
tom vlani, hovoríme o tom dnes a zajtra si to 
znovu budeme spomínať a stáť v tej našej lepšej 
minulosti, netušiac, že nám zatiaľ prítomný čas 
uteká a nevyužieme ho tak, ako sme ho využili 
v minulosti, vtedy keď nám bolo lepšie. Boh sa 
nás pýta čo je s naším časom dnes? Komu sme 
ho predali? Prečo nie sme šťastní v Pánovi dnes? 
Áno, je pravda, že dni sú zlé a časy nebezpečné, 
preto nám Pán hovorí: Vykupujte čas! Nepovedz: 
ako je to, že predošlé dni boli lepšie ako sú tieto? 
Nepýtal by si sa tú otázku z múdrosti. Múdrosť 
nie je sedieť vo svojej minulosti, pýtať sa po nej, 
ale využiť prítomný čas a vložiť do neho všetku 
snahu, aby sme boli šťastní v Pánovi a ďakovali 
Mu každý deň. Pokým ľud izraelský sedával 
zalomenými rukami pri riekach Babylona, plakali 
tam, na vŕby povešali harfy, nechceli sa radovať a 
nebolo im do spevu, lebo si spomínali na minulosť, 
(Žalm 137:1-5) zatiaľ Daniel v tom istom čase, za 
rovnakých podmienok (v cudzine), využil čas pre 

Vykúp prítomný čas

Čas, ktorý človek má, daný mu 
je od Boha, aby ho využil a 

doňho každodenne vložil plány 
Božie,  pre jeho vlastné dobro a 

šťastnú budúcnosť.
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modlitbu k Bohu, ďakoval a chválil Boha každý 
deň. Oni nespievali, ale Daniel chválil Boha. Oni 
sedeli smutní a Daniel Bohu ďakoval. Oni boli 
v zemi cudzej a Daniel tiež. Oni mrhali čas, ale 
Daniel vykúpil čas. Od nich žiadali, aby spievali, 
ale nechceli. Danielovi zakázali modliť sa, ale on 
sa modlil Bohu. Bol to ťažký a zlý čas pre Izrael, 
lebo boli v zajatí, ale ten, kto čas využil (vykúpil) 
v obecenstve s Bohom, ten mal veľké svedectvá 
s Bohom a ten,  kto mrhal čas, sedel každý deň 
smutný, bez osobného prežitia s Bohom. Bol čas, 
keď Izrael bol smutný a žialil za Hopodinom 
dvadsať rokov, lebo sláva Hospodinova odišla 
od nich (1.Sam 7:2-3). Oni plakali a smútili 
a čas prechádzal. Napokon Samuel vyzýva, 
aby odstránili cudzích bohov a aby upravili 
svoje srdce hľadať Hospodina. Keď sa pokorili 
a vyznávali svoje hriechy, ihneď sa im ozval 
Hospodin a zahrmel veľkým hlasom 
a v ten deň mal Izrael víťaztvo. Či nie 
je tomu tak, že môžeme stratiť veľa 
času a budeme smútiť, obviňovať, 
spomínať a pri tom slúžiť cudzím 
bohom a prejdú dlhé roky a my 
nebudeme mať úplné obecenstvo s 
Bohom. Avšak, akonáhle sa obrátime 
celým srdcom k Bohu, On nám hneď prichádza na 
pomoc. To, čo môžeme urobiť za krátky čas alebo 
dnes, my to vymeníme za dlhé roky v smútku. Ak 
nevyužívame prítomný čas v požehnaní Božom a 
v obecenstve s Ním, môže sa stať, že ho ešte dlhé 
roky budeme tráviť v nespokojnosti. Bez pravého 
obecenstva s Bohom nieto pokoja (2.Par. 15:5). 

Božie slovo hovorí: „Hľa, teraz je čas“ (2.Kor. 
6:2). Vykúp ho dnes, nestoj v minulosti a 
neodkladaj do budúcnosti. To, čo máš urobiť, 
urob dnes! Niekedy odkladáme do budúca to, čo 
nam Duch Svätý hovorí dnes. Stojíme na tom, že 
to urobíme v blízkej budúcnosti a zatiaľ prítomný 
čas predávame svojmu telu, mamone tohto sveta, 
deťom. Slovo hovorí: Vykúp si čas! Už sme to 
odkladali pred desiatimi rokmi, možno vlani 
sme si tiež tak povedali vo svojom srdci, dnes to 
tiež hovoríme, že budeme lepší, že chceme mať 

bližší vzťah s Bohom a čas prechádza a my ho 
nevyužívame pre naše dobro. Budúcnosť nie je 
istá, že to, čo chcem aj urobím. Pán povedal: 

Veď aký je váš život? Lebo ste parou, ktorá sa na 
málo ukáže a potom mizne (Jak. 4:14). Félix, keď 
počúval Pavla, ktorý mu svedčil o spravodlivosti a 
budúcom súde, sa zľakol a povedal, že teraz nemá 
čas počúvať Pavla a odložil to do budúcnosti, v 
ktorej si už nikdy neoddelil čas počúvať Božie 
slovo. Pretože nevyužil čas Božej milosti, viac 
nenachádzame v zázname, že do budúca uveril a 
zmieril sa s Bohom. Jeden človek tiež cítil potrebu 

ísť za Ježišom okamžite, ale v ceste 
mu stáli jeho domáci, s ktorými sa 
chcel rozlúčiť. Žiadal povolenie od 
Ježiša rozlúčiť sa s nimi a ten čas, v 
ktorom mal začať chodiť s Ježišom, 
posunúl do budúcnosti iba toľko, 
koľko mu bolo za to potrebné, aby 

to vykonal. To, čo mal spraviť hneď, prekazila 
mu minulosť, do ktorej sa vracia, ktorú trávil so 
svojimi v dome a z tej príčiny prítomné povolanie 
odložil do neistej budúcnosti, v ktorej si myslel, že 
bude nasledovať Pána Ježiša. Pán Ježiš povedal, že 
taký človek nie je súci do nebeského kráľovstva, 
lebo sa obzerá a zatiaľ nenasleduje svojho Pána 
a nevyužíva prítomný čas a povolanie Božie. A 
preto, keď cítiš povolanie, poď okamžite. Ak 
potrebuješ Pána Ježiša, hľadaj ho teraz. Chceš 
mať odpustené hriechy? Prídi k Pánovi Ježišovi, 
vyznaj si hriechy už dnes. Krv Ježišova ťa očistí 
hneď v túto chvíľu a dostaneš odpustenie svojich 
hriechov. Prítomný čas prechádza, netrať ho, 
nemrhaj, neodkladaj, ale už teraz ho vykúp. Ak 
si stratil roky bez úplného obecenstva s Bohom, 
to už nevrátiš. Ak odkladáš na zajtra priblížiť sa 
k Bohu, to „zajtra“ nikdy nepríde. Ak to spravíš 
teraz, keď to cítiš, už to máš, lebo si vykúpil čas. 
Slovo hovorí: „Preto nebuďte nerozumní, ale 
rozumejúci čo je vôľa Pánova. Vykupujúc čas, lebo 
sú zlé dni (Ef. 5:16-17).

                       
                                       Pastor Zlatko Marušník

m

Múdrosť nie je sedieť vo svojej 
minulosti, pýtať sa po nej, ale 
využiť prítomný čas a vložiť do 

neho všetku snahu

Božie slovo hovorí: „Hľa, teraz 
je čas“ (2.Kor. 6:2). Vykúp 

ho dnes, nestoj v minulosti a 
neodkladaj do budúcnosti. To, čo 

máš urobiť, urob dnes!
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„Lebo telesné cvičenie je 
na málo čo užitočné, ale 
pobožnosť je na všetko 
užitočná majúc zasľúbenie 
terajšieho i budúceho života. 
Verné je to slovo a hodno 
každého prijatia“ 

I. Tim. 4:8-9.
Moja priateľka Viktória mi 

vyrozprávala svoj príbeh, keď 
sme si porovnávali náhľady 
na niektoré teórie zo sveta a 
prirovnávali k slovám Božím. 

Raňajková prestávka v našom 
podniku bola pre mňa zvláštnym 
pôžitkom vtedy, keď sme my tri 
mohli spolu sedieť za tým istým 
stolom.

Viera bola veľmi vážna osoba. 
Vyžarovala odvahou  a zdravím. 
Bola nám často poradkyňou v 
rozhodovaniach, pri ktorých 
sme váhali. Mala v sebe niečo 

odlišné od ostatných žien, ktoré 
pracovali v našej skupine.

Trochu staršia od Viery bola 
Vierka. To bola žena sťa oheň. 
Všetko mohla, všade postačila a 
a o všetkom bola informovaná. 
Zdalo sa mi, že jedla iba ovocie 
zo stromu vedenia. Nemohli 
sme ju sledovať v jej prejavoch 
známosti. Tisíce informácií bolo 
pod jej dobrými vlasmi a jasným 
čelom.

Ja, Viktória, som tu bola 
sledovať  to, čo hovoria Viera 
a Vierka. Nemám mnoho čo 
povedať popri takých zvláštnych 
kolegyňách, aké sú Viera a 
Vierka.

V ten deň sme mali šťastie, že 
sme sedeli spolu pri raňajkách.  
Vierka nám začala hovoriť ihneď 
ako sme sa stretli v chodbe.

-Dnes si veľmi dbajte, aby ste si 

neobjednali niečo slané a veľmi 
kalorické. A tiež sa vyhýbajte 
cukru. Práve som prečítala aké 
sú to škodlivé látky.

-A čo nám dnes v kuchyni 
nachystali? – pýtam sa, kým 
Vierka zamĺkla, aby si vydýchla.

-Čokoľvek ponúkajú, nedbám, 
ja si objednávam tmavý chlieb 
a zeleniny. A vy čo budete 
raňajkovať?

- Niečo chutné a teplé – pokojne 
hovorí Viera.

- Viktória, čo si dáš ty? – zvedavá 
bola Vierka.

- Asi čiernu kávu a sladkú 
žemličku.

- Jój, čiernu kávu a cukrové 
cesto!  Káva neprajne pôsobí 
na krvotok a cukor ničí kosti – 
horlive vysvetľuje Vierka.

-Tak čo? – vravím, - to mi dnes 
chutí.

- Ale, héj! To škodí zdraviu, 
vieš o tom?

- Viem, že tak hovoria, 
ale neviem či je tomu tak – 
úprimne si priznávam.

-Viera, povedz jej! Prečo 
mlčíš, kým sa nám kolegyňa 
otravuje? – nespokojne 
žmurkala Vierka.

- Môj názor je iný. Myslím si, 
že viem receptúru pre zdravé 
stravovanie – spokojne 
odpovedala Viera. 

- No tak nám to oznám!
- Vierka, len sa Bohu 

pomodlíš a veríš, že je každé 
jedlo dobré na použitie 
očistené Božím slovom cez 
modlitbu.

- Ach, ty vôbec neveríš vede?

Z pera skúsených

VIERA ALEBO VIERKA
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- Ja verím Bohu v každom Jeho 
slove.

- No, no, viem, to je v poriadku 
veriť, že je Pán Boh, ale ľuďom 
dal múdrosť – pokúsila sa 
Vierka dokázať.

- Vierka, vypadá to tak, že v 
Boha veríme, ale si po svojom 
robíme. Ty veríš, že ľudia vedia 
čo by sme mali jesť a čo nejesť. Ty 
tomu iba veríš. Pre odborníkov 
je to veda, ale pre teba iba 
viera, lebo si to nemôžeš overiť. 
Tak ver nutricistom a iným 
odborníkom a spravuj sa podľa 
toho. Ja zasa verím Božiemu 
slovu a spravujem sa podľa 
toho. Považujem, že Pán Ježiš 
Kristus vedel, čo hovorí: „Nie to, 
čo vchádza do úst, poškvrňuje 
človeka, ale to, čo vychádza z 
úst, to poškvrňuje človeka“ (Mt 
15:10-11). Keď tvrdíme opačne, 
zdá sa mi, že sa rúhame Jeho 
učeniu a veľký dôraz dávame na 
nedôležité veci. 

- Len ma už nezahriakuj ako 
nejakú rúhateľku – dotklo sa 
slovo Vierky.

- Nehovorím o tebe, hovorím 
to, čomu verím.

- Viera drahá, podľa teba vedci 
nehovoria spoľahlivo alebo 
tvrdia falošne.

- Môže sa tomu veriť, alebo 
neveriť. Neusilujem sa 
opovrhnúť nimi, ani nie som 
na to odborníčka, iba hovorím, 
že som si zvolila radšej veriť 
Božiemu slovu ako vedcom tam, 
kde oponujú!

- Veľmi sa trápim a dávam 
dôraz na niektoré vedecké 
výskumy týkajúce sa ľudského 
zdravia, globálneho otepľovania, 
slnečnej aktivity, oškodenej 
ozónovej vrstvy a neviem nič o 
tom, iba tomu verím.

- No vidíš, Vierka, ty iba tomu 
veríš.

- Áno, ako dôkaz vedcov!
- Nič, čomu veríš, nie je 

dokázané. Viera je podstata 
vecí, ktoré nechápeme. Ja tiež 
iba verím a som si prijala Božie 
slovo ako jedinú pravdu. Tam 
píše o globálnom otepľovaní 
takto:

„Odteraz, dokiaľ bude trvať 
zem, po všetky jej dni, sejba a 
žatva, studeno a teplo, leto a 
zima, deň a noc neprestanú“ 
(I.Moj. 8:22).

_ Snažím sa získať informácie 
všetkými možnými spôsobmi 
a ty mi hovoríš, že môžu byť 
klamné – rozhorčovala sa 
Vierka.

- V Biblii píše:
„Takto hovorí Hospodin: 

Zlorečený muž, ktorý sa nadeje 
na človeka“ (Jer. 17:5).

„A čo ma voláte: Pane, Pane, 
a nečiníte, čo hovorím?“ 
(Luk.6:46)

Svet a jeho žiadosť vošli 
nám do myslí. Neviem 

to pochopiť, ale veríme, 
pretože všetci vôkol nás 

tak veria a hovoria. biblia 
sa zmieňa o jedlách, o 

poveternostých  javoch 
a živote a zdraví, o 
dlhodobom živote.

„Lebo každé stvorenie 
božie je dobré, a nič nie je 

na zahodenie, čo sa prijíma 
z ruky božej s ďakovaním,  
lebo sa posväcuje slovom 

božím a modlitbou“ 
(I.Tim. 4:4-5).

„Ten má život, kto verí vo mňa“ 
– povedal Ježiš.

„Človek nebude žiť na samom 
chlebe, ale na každom slove, 
ktoré vychádza skrze ústa 
Božie“ (Mt 4:4).

- Veda by chcela poprieť: 
Mnohé jedlá sú nákazlivé a 
škodlivé. Veda musí overiť 
stravovanie ľudí. Overte dátum 
trvanlivosti výrobku.

Predpokladáme, že svet sám 

seba zničí. Konštatuje a nemá 
trvalé vyriešenie, ale Biblia 
vie,ako to zmeniť. Nečisté vie 
očistiť, nákazlivé uzdraviť, život 
predĺžiť, financie napraviť. 
To všetko svojím vlastným 
spôsobom, nie vedeckými 
spôsobmi.

Očistenie pokáním, 
uzdravenie vierou, financie 
štedrým dávaním, dlhovekosť 
uctievaním rodičov. Nemôžeme 
slúžiť svetu a prijímať Božie 
dary, ani slúžiť Bohu a brať veci 
sveta.

Tak sa skončili naše raňajky.
Na ceste späť do práce Viera sa 

ma opýtala: 
- Viktória, ty komu veríš?
Odpovedala som:
- Neviem, ale budem o tom 

premýšľať. Podľa vašich mien. 
Asi jestvuje VIERA a jestvuje 
VIERKA.

Odišla som domov s 
myšlienkou: Zhruba, o zdravej 
strave, finančnej kríze, falošnej 
politike, o liekoch a lekároch, 
o znečistenej planéte a 
škodlivosti slnečných lúčov a 
o našich zlostiach rozmýšľame 
väčšiu časť dňa, kým o Božom 
slove zostane nám myslieť iba 
chvíľočku pred spaním. To by 
mohla byť taktika a úskočnosť 
diablova.

Ten, kto rozmýšľa o Božom 
slove deň a noc bude istotne 
b l a h o s l a v e n ý , 
zdravý a vo všetkom 
úspešný. Žalm 1:1-3

              Ján Tomášik, st.
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Na prvom mieste chcem odovzdať pred Vami 
vďaku Pánovi Ježišovi Kristovi. On ma presvedčil, 
že ešte vždy uzdravuje ľudí. Dala som sľub Pánovi, 
že poviem všetkým kamkoľvek pôjdem a kde bude 
možnosť o Jeho veľkej láske a starostlivosti za moje 
zdravie. Som jedna z tých, čo z milosti Božej bola 
uzdravená a uspokojená po nebezpečnej nemoci 
môjho tela. 

Veľmi som sa znepokojila, keď som v mojom 
prsníku nahmatala tvrdú hrčku. Povedala som o 
tom môjmu manželovi. Neodlho som šla k lekárovi 
a poslaná som bola na špecialistickú prehliadku. 
Lekárka, ktorá ma vyšetrovala 

ultrazvukom povedala, že som dlho čakala, 
že som mala prísť skôr. A dodala, že to nevyzerá 
vôbec dobre. Veľmi som sa zľakla o svoj život a môj 
manžel a deti tiež. Odporučila ma do nemocnice, 
súrne, na Onkologické oddelenie. Lekár, chirurg, 
si pozrel záznam a 
povedal mi, že nemá 
pre mňa dobrú správu. 
Povedal, že sa musí 
vykonať operácia 
a hrčka s celým 
prsníkom sa musí 
odstrániť. Zoskupil 
spoločnú poradu 
lekárov a doniesli 
rozhodnutie: operácia.

Od toho času, keď som 
po prvýkrát odhalila 
hrčku až po operáciu, 
prešlo menej ako jeden 
mesiac. Mnohokrát 
som počula svedectvá a tiež čítala skúsenosti ľudí o 
božskom uzdravení. Verím v Pána Ježiša a usilujem 
sa poznávať Jeho Slovo. Rozhodla som sa aj v tejto 
situácii veriť v Neho a nemoc odovzdať do Jeho rúk. 
Mohla som sa modliť a postiť, kým som čakala na 
deň určený na moju operáciu alebo na Boží div. Môj 
manžel mi v tom pomáhal. Vyznávala som Pánovi 
svoje pády a slabosti, všetko, čo som mala na srdci 

a v mysli. Pán mi udelil vieru, že v Jeho ranách 
som uzdravená. Všade som to vyznávala a čítaním 
Božieho slova som sa posilňovala. Tešilo ma slovo 
môjho Pána, že za čokoľvek budeme prosiť v Jeho 
mene, On nám učiní. 

Vytrvávali sme s manželom na modlitbe. Povedala 
som o tom niektorým bratom a sestrám v zbore, 
ktorí sa tiež modlili za mňa. Rozhodla som sa 
povedať aj mojim bratom starším zboru podľa Jak. 
5:14-15, aby som splnila rozkaz Božieho slova pre 
moje potreby. Bratia ma pomazali olejom a modlili 
sa modlitbu viery. 
Prišiel čas, že som odišla do nemocnice. 

Vo svojom srdci som si bola istá, že som 
už uzdravená. Lekári však verili záznamu 
z vyšetrenia. Prichystali ma pre operáciu. 
Keď som sa prebudila, počula som lekára 
chirurga: „Tu nič nie je!“ 

Bol predesený a 
povedal, že niekam 
zmizlo to, čo som 
mala. Povedala 
som mu, že som 
uzdravená, lebo 
sme sa modlili 
Bohu. On sa ma 
opýtal aká je to 
cirkev, do ktorej 
chodievam. Nie ja, 
ani moja rodina, 
ani cirkev, ale Pán 
Ježiš to urobil. My 
sme o to iba prosili.

Pán Ježiš je Boh divov a zázrakov. Veľmi 
som Mu vďačná a tebe, priateľ môj, nech poslúži ku 
pomoci moje svedectvo ak máš hocijakú zdravotnú 
potrebu. Vždy sa môžeme na Neho spoľahnúť. V 
zdraví a v nemoci, alebo v akejkoľvek potrebe.

Sláva a česť nech je nášmu Bohu.
    
    Katarína Urbanová

Uzdravená z rakoviny!

Svedectvo

m
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Keď počujeme slovo slabosť, 
ako prvé si možno pomyslíme, 

že je to tak v telesnom ako aj v 
duchovnom zmysle, stav, v ktorom 
by sme nechceli byť. V telesom 
zmysle slabosť naznačuje nejakú 
nemoc alebo poruchu v tele, takže 
je to ako ukazovateľ, že niečo nie 
je v poriadku. Možno sa nám môže 
zdať, že podobne môžeme vnímať 
aj duchovnú slabosť, a práve tým sa 
budeme v tomto článku zaoberať.

Slovo slabosť, ktoré sa používa 
v slovenských prekladoch Biblie 
pochádza z gréckeho slova 
astheneia. V duchovnom zmysle má 
toto slovo nasledovný význam: je to 
žiadosť po sile, po hlbšom pochopení 
ako i žiadosť ovládať nesprávne 
alebo hriešne žiadosti. Takže 
vyznaním slabostí v gréckom jazyku 
by človek vlastne hovoril o tom ako 
túži byť duchovne silnejším v určitej 
oblasti, a tým vkladá svoju vieru, že 
sa do toho bodu vo svojom živote 
chce dostať. Nám ako kresťanom 
sú veľmi známe slová Ježiša 
Krista, ktoré povedal v evanjeliu 
podľa Matúša 5:48 “Vy teda buďte 
dokonalí, ako je dokonalý váš Otec 
nebeský”, pre telesného človeka 
sa to zdá ako nedosiahnuteľný 
cieľ. Všetkým nám je jasné, že sa 
musíme vystierať k dokonalosti, ale 
zo skúsenosti vieme, že nie vždy je 

to ľahko. A preto sa slovo slabosť 
často môže použiť ako výhovorka, 
prečo nemôžem v určitej oblasti 
vykonať to, čo viem, že by som mal, 
a tak jednoducho to nazvem „mojou 
slabosťou” a tým spôsobom som to 
riešil, len problémom je, že vtedy v 
tej slabosti aj zostanem.

Zo slova Božieho vidíme, že 
slabosť by v žiadnom prípade 
nemala zastavovať duchovnú 
silu v nás, ale skôr zväčšovať, 
lebo apoštol Pavel v druhom 
liste Korintským 12:10 hovorý 
„keď som slabý, vtedy som 
mocný” a v 9 verši taktiež 
píše „moja moc sa dokonáva v 
slabosti”. 

Vidíme, že je slabosť potrebná, 
aby sila Ducha Svätého mohla byť 
manifestovaná cez nás. Na prvý 
pohľad sa toto môže zdať konfúzne, 
ale v skutku ide len o to, aby sme 
sa spoľahli na Boha, na Jeho silu 
Ducha Svätého. Lebo keď som slabý, 
nesprávne by bolo použiť tú slabosť 
ako výhovorku a pokračovať v tom, 
kým správnou reakciou by malo 
byť požiadať pomoc od Boha, o 
Jeho silu, lebo práve vtedy, keď sme 
slabí, vtedy sme v stave úplne sa 
spoľahnúť na Neho a v tom prípade 
sa staneme nádobou, ktorú Pán 
môže použiť. Vtedy to už nebude z 
našej sily, ale z Jeho, lebo On bude 

konať cez nás, a tak my nebudeme 
mať žiadnu zásluhu za to, čo sme 
vykonali, lebo to sme neboli už my, 
ale to bol On.

Keď sa zamyslíme nad naším 
duchovným stavom, všimneme si, že 
sme všetci bez Božej pomoci vlastne 
slabí. To nie je dobre, ak v tom aj 
zostávame, ale ak nám slabosť 
pripomína to, že potrebujeme Božiu 
pomoc, vtedy je to v poriadku. Lebo 
vtedy je to tá slabosť, o ktorej písal 
apoštol Pavel, keď bol slabý, práve 
vtedy bol mocný, a to preto, lebo 
sa úplne spoľahol na Boha a nie na 
svoju silu. Takže naša slabosť by nás 
nemala vzdialiť od Boha ale opačne, 
mala by nás priviesť bližšie k Nemu. 
Keď prepoznáme našu slabosť 
na nás zostáva rozhodnúť sa či 
zostaneme v nej a dovolíme, aby 
nás to vzdialilo od Boha alebo sa 
jednoducho úplne odovzdáme Bohu 
a požiadame o Jeho pomoc a silu, a 
tým sa viacej priblížime k Nemu a 
vtedy budeme tá nádoba, ktorú On 
bude môcť použiť na svoju slávu. 
Vtedy budeme 
môcť povedať 
spolu s apoštolom 
Pavlom, keď som 
slabý, vtedy som 
mocný.

       Vladimír Struhár

SLABOSŤ

m



10

Ako skúmať a prijať osobné proroctvo? 

Dnes ľudia hľadajú proroka, aby im zvestoval 
slovo. Táto idea má svoj pôvod v starozákonnej 
praxi hľadania návodov od proroka. Či sme teda 
pod Starým zákonom? Hovorí Boh iba cez svojich 
prorokov? Nie, Boh jasne hovorí: 

„Kým za dávna mnoho ráz a mnohým 
spôsobom hovorieval Bôh otcom v prorokoch, 
za týchto posledných dní nám hovoril v Synovi...“

Židom 1:1

Boží Duch neprebýval u Židov v čase Starého 
zákona na taký spôsob, ako prebýva dnes v každom 
veriacom človekovi. Pred Kristovou obeťou, Boh 
konal iba cez vyvolených jednotlivcov, zvyčajne 
prorokov alebo kňazov. Preto predkovia museli, 
aby sa radili s Jehovom, ísť ku prorokovi alebo 
kňazovi. Nie však v Novom zákone. Ježiš povedal, 
že každý veriaci dostane Ducha: 

„...pretože prebýva u vás a bude vo vás...Ale 
keď prijde on, ten Duch pravdy, uvedie vás do 
každej pravdy; lebo nebude hovoriť sám od 
seba, ale bude hovoriť všetko, čokoľvek počuje, 
aj budúce veci vám bude zvestovať..“

Ján 14:17; 16:13

On berie Kristove veci a zjavuje ich nám. On 
neprichádza vo svojej autorite, ale v Kristovej a 
preto hovorí slová Ježišove a nie svoje. Nieto iného 
prostredníka, v ktorom by sme sa mohli spytovať 
Pána. Ježiš zdôraznil tento nový a živý spôsob 
svojim učeníkom: 

„Ameň, ameň vám hovorím, že všetko, za 
čokoľvek by ste prosili Otca v mojom mene, 
dá vám. Dosiaľ ste za nič neprosili v mojom 
mene; proste a dostanete, aby vaša radosť bola 
naplnená!“

Ján 16:23-24

Jakob potvrdzuje našu schopnosť priameho 
hovorenia: 

„A jestli sa niekomu z vás nedostáva múdrosti, 
nech prosí od Boha, ktorý dáva proste všetkým 
a nevyčituje, a bude mu daná.“

Jakob 1:5

Všimnite si, že Jakob nepovedal: „Hľadajte 
proroka, ktorý sa bude spytovať Boha.“ Prorockí 
prostredníci sa nenachádzajú v Novej zmluve. Ježiš 
je nás prostredník. (1. Timoteovi 2:5). Ak niečo 
potrebujeme, prichádzajme k Otcovi v Ježišovom 
mene. Svätí v Starej zmluve nemali to privilégium.

Ak Boh má slovo, ktoré nám chce sprostredkovať, 
niekedy použije prorockého posla, ale my nemáme 
hľadať proroka. My máme hľadať Pána. Naučil 
som sa rozlišovať dva rozličné scenáre, podľa 
ktorých Boh posiela svojho posla. Hoci sú aj iné 
spôsoby, tieto dva sú najfrekventovanejšie. Po 
prvé, ak z nejakého dôvodu nemôžeme počuť to, čo 
nám Boh hovorí, vtedy môže hovoriť cez niekoho 
iného. Často sa to stáva, keď naše srdcia stvrdnú 
pre neposlušnosť. V tom prípade Boh posiela posla, 
aby nás napomenul k poslušnosti. 

Druhý prípad je, keď Boh hovorí cez druhú 
osobu vtedy, keď nasledujú intenzívne ťažkosti a 
prenasledovania. Vtedy nás ozbrojí slovom, ktoré 
dáva silu na účinný boj (1. Timoteovi 1:18). 

TAKTO VRAVÍ PÁN? 
Úryvok z knihy

John Bevere



Slovo nám hovorí, že predtým, ako prijmeme 
proroctvo, skúmajme proroctvo (1. Korinťanom 
14:29, 1. Tesaloničanom 5:20-21) a ducha toho, 
ktorý vynáša proroctvo (1. Jánova 4:1). Ako to 
urobiť? Formula nielenže môže obmedziť, ale aj 
škodiť. Vaše vybavenie začalo už čítaním príkladov 
v tejto knihe. Avšak sú niektoré kľúčové pravdy, 
ktoré sa vzťahujú na rozoznávanie slova. 

Najprv, zbavme sa nesprávneho názoru, ktorý 
sme uplatňovali pri rozoznávaní v minulosti: 
Proroctvo potvrdzuje to, čo je vo vašom srdci. To 
nie vždy je pravda. Achab počul štyritisíc prorokov 
v Izraeli, ktorí mu prorokovali to, čo si žiadal 
počuť. Prorokovali úspech v boji proti Sýrčanov a 
potvrdzovali mu jeho bojové plány. No zistili sme, 
že to slovo bola odpoveď na modlárstvo v jeho 
srdci. To modlárstvo ho priviedlo k smrti. 

Nahliadnime teraz do Novej zmluvy. Ježiš povedal 
Petrovi, že ho trikrát zaprie predtým, ako kohút 
zaspieva. Nielenže to nepotvrdzovalo to, čo bolo v 
Petrovom srdci, on sa dokonca sprotivil so slovami, 
že by radšej zomrel. Hoci Peter neprijal toto 
Ježišovo slovo, ono sa predsa splnilo.   

Ďalší nesprávny názor, ktorý je široko prijatý: 
Ak si nie ste istí v slovo, položte ho na poličku, a 
ak je vôľa Pánova, ono sa splní. Odložiť niečo na 
policu neznamená konfrontovať sa s duchovnými 
silami, ktoré stoja za tým slovom. Ak je falošné, 
zabráni slovu Božiemu, aby sa splnilo. Znečistenie  
a pokazenosť sa vtiahnu dnu. Božie slovo hovorí, 
že máme skúmať a nie odkladať  na poličku!

Božie písané slovo 

Náš prvý a najdôležitejší štandard skúmania 
hociktorého slova je ten, že ono nesmie byť v 
protiklade s Božím slovom. Je veľmi zaujímavé 
všimnúť si posledné slovo varovania v Biblii: 

„Lebo ja osvedčujem každému, kto čuje slová 
proroctva tejto knihy, že keby niekto pridal 
k tomu, na toho Bôh pridá rán, napísaných v 
tejto knihe; a keby niekto odňal zo slov knihy 
tohoto proroctva, tomu odníme Bôh jeho diel z 
knihy života a z toho svätého mesta a z toho, čo 
je napísané v tejto knihe.“

Zjavenie 22:18-19

Verím, že sa toto nevzťahuje iba na knihu 
Zjavenia, ale na celé Písmo, lebo Biblia je prorocká 

kniha. Zjavenie je posledná kniha celého Písma, a 
teda Boh položil toto upozornenie na koniec knihy. 
Neverím, že sa toto upozornenie náhodou objavilo 
na tomto mieste v Biblii. Príslovia to potvrdzujú: 

„Každá reč Božia je čistá jako zlato, prečistené 
v ohni. On je štítom tým, ktorý sa utiekajú k 
nemu. Nepridaj k jeho slovám, aby ťa neskáral, 
a bol by si postihnutý v lži.“

Príslovie 30:5-6

V tejto knihe som sa snažil, ako najlepšie som 
vedel, každú myšlienku a príklad podporiť Božím 
slovom. Hoci mnohé príklady prorockých slov nie 
sú v protiklade s kapitolou a veršom, musia byť 
skúmané vo svetle písaného Božieho slova. 

Ako viete, kedy Boh hovorí? Dnes je neuhasiteľný hlad po 
prorockom slove, ktoré prichádza od Boha. Kresťania sú 
horliví, aby prijímali „slová od Boha“ a aby ich ďalej šírili. 
Spolu s úprimnou túžbou po niečom reálnom prichádza aj 
zraniteľnosť na prehnanú, čiže falošnú prorockú službu. 

Príliš často súčasní „proroci“ sa tiahnu cez naše zbroy, 
spoločnosť a domy rozdávajúc slovo ako nejaké veštice.

Avšak, hovorí to skutočne Boh? 
V tejto knihe, ktorá je plná nahliadnutí a poznatkov, vážený 

autor a učiteľ John Bevere zdieľa s vami: 
- Ako precízne rozpoznať proroctvo? 
- Ako falošné proroctvo môže byť správne týkajúc sa vašej 

minulosti, prítomnosti, ale celkom minie vašu budúcnosť? 
- Ako vás falošné proroctvo dokáže urobiť neplodnými? 
- Ako rozpoznať opravdivého od falošného proroka? 
- Ako reagovať, keď slovo nie je od Boha? 
- Ako byť vedený Duchom a ešte viac od toho? 

JOHN BEVERE je autor 
úspešných kníh a známy kazateľ 
na konferenciách. Spolu so svojou 
manželkou Lisou, ktorá je tiež 
úspešnou autorkou, založil John 
Bevere Ministries v 1990. roku. Dnes 
ich služba funguje medzinárodne, 
na rôzne spôsoby, vrátajúc aj ich 
televízny program, The Messenger, 
ktorý prebieha v 214 krajinách. John 
je autor mnohých kníh, ako Víťazstvo 
nad strachom, Odmena česti, Pod 
ochranou a Satanova návnada. 

Úryvok z knihy„Ovako govori Gospod”,
vydalo: vydavateľstvo Syloam
Pripravila Zuzana Kaćanski
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Jedného dňa, v  Ashlande (Virginia), som šiel pešo 
na miesto, kde som mal kázať. Predo mnou sa zrazu 

stvoril vysoký černoch. Bol vysoký takmer dva metre. 
Zoskočil zo stormu rovno predo mňa, chytil ma pod 
rukami a zdvihol hore do vzduchu. Držal ma tak pevne, 
že som sa nevládal ani len hýbať. „Si ty Schambach?“ 
zakričal.
Po prvýkrát vo svojom živote som sa pýtal samého seba, 
či povedať pravdu, alebo radšej nie. Keďže som rodený 
politik, odpovedal som diplomaticky: „Prečo sa pýtaš?“
„Ak si to ty, tak práve ty si mi pomohol prijať spasenie“, 
odpovedal.
„To som ja, brat môj!“ zakričal som,  vtedy ma on 
vyslobodil z rúk a vyrozprával mi jeden z najkrajších 
príbehov, aký som kedy počul.
„Brat Schambach,“ povedal, „bol som odsúdený na 
doživotný trest väzenia. Na súde mi povedali, že desať 
rokov nebudem môcť podať žiadosť na zníženie trestu. 
Moja matka bola v tvojom stane a tam sa za mňa 
modlila. Vtedy som ešte bol moslimom a nenávidel 
som kazateľov, zvlášť belochov. Matka si zastala 
pred boha kvôli mne.“
V ten večer, kým sa matka modlila za svojho syna, 
on okrádal banku. 
„Vďaka Bohu,“ pridal, „že prišli policajti a zatkli ma. 
Keď by ma nezatkli, rýchlo by som zomrel a odišiel do 
pekla. Matka mi do väzenia priniesla Bibliu, ale ja som 
ju roztrhol a hodil do záchodu. Nenávidel som všetko, 
čo v sebe zahŕňalo slovo „kresťanstvo“. Potom mi zaslala 
rádio. Keď si vo väzení, počúvaš to, čo sa ti ponúka. Občas 
som počúval jednu hudobnú reláciu, a jedného dňa sa 
do tej relácie dostal kazateľ menom Schambach. Myslel 
som si, že je černoch.
Začal som sledovať tvoje vysielanie. Jedna kázeň ma 
tak rozhnevala, že som zhodil rádio dolu na zem. Celých 
desať minút som po ňom skákal, zastavil som sa až keď 
som ho celkom zničil. Matka mi zaslala nový.“
Ach, tie matky! Jednoducho sa nevzdávajú!
„Počítajúc dni, pokračoval som sledovať tvoje vyselanie. 
Počúval som ťa každý večer. Boh začal zmäkšovať moje 
srdce a jednej noci som padol na svoje kolená a oľutoval 
som svoje hriechy. Hospodin ma spasil a naplnil Svätým 
Duchom. Zaslal som list do tvojej kancelárie a ty si mi 
zaslal kresťanské knihy a Bibliu. Začal som intenzívne 
študovať Božie Slovo, a už onedlho som usporadúval 

stretnutia, na ktorých som väzňom hovoril o biblických 
pravdách.
Medzi nimi vybuchlo prebudenie a mnohí prijali 
spasenie a krst Duchom. Jedného dňa za mnou prišiel 
strážca a povedal mi:  ,,Členovia rady pre zníženie trestu 
chcú s tebou hovoriť!“
,,So mnou? Istotne je to omyl. Ja desať rokov nemám 
právo podať žiadosť na zníženie trestu.“
,,Možno, že nemáš, ale rada ťa aj tak chce vidieť“, naliehal 
strážca. ,,A nie iba rada, ale aj riaditeľ väzenia. Teraz ťa 
musím k nim priviesť.“
Dostali sa do miestnosti, v ktorej na ních čakalo niekoľko 
ľudí. Riaditeľ väzenia sa hneď opýtal: „Čo ty robíš v 
tomto väzení?“
„Odpykávam trest,“ odpovedal.
„Okrem toho, že odpykávaš trest, ty rehabilituješ väzňov,“ 
zdôraznil riaditeľ.
„Nerehabilitujem ich ja, ale Ježiš.“
„Pomenuj to ako chceš, no ja v ruke držím tvoje úplné 
omilostenie. Vláda nám dáva sto tisíc dolárov pre 
rehabilitáciu väzňov  a my nedokážeme nič vykonať. Ty 
nedostávaš ani jeden cent a rehabilituješ ich. Preto sme 
sa rozhodli omilostiť ťa a poslať ťa na slobodu.“
„Riaditeľu,“ odpovedal mládenec, „toto je druhé 
omilostenie, ktoré som zatiaľ dostal. Ježiš mi ponúkol 
prvé a vy to druhé!“
„Áno, ale toto naše je podmienečné. Ak chceš byť 
slobodný, musíš dvakrát v týždni prichádzať do väzenia 
a kázať väzňom o tom Ježišovi, kým On nepríde!“
Nie je to prekrásne? Černoch sa dostal von z väzenia a 
neskoršie odišiel slúžiť väzňom s niektorými ľuďmi. 
Potom vybuchlo celkové prebudenie. Jeden môj priateľ 
– kresťanský krajčír – mu ušil štyri nové obleky.
Keď mládenec skončil svoj príbeh, začal som kričať od 
radosti a on k tomu pridal: „Brat Schambach, tento oblek 
som nezaplatil ani cent. Človek, ktorého si poslal do 
väzenia, dal mi prácu. Iný človek, staviteľ bytov, mi dal 
byt zdarma, tak že nemusím platiť nájomné!“
„Brat môj, zdvihni ma hore ešte raz, nech si zatančíme!“ 
zakričal som plný radosti.
Všetko to sa stalo preto, že mal matku, ktorá sa nechcela 
vzdať  svojho syna. Ani ty sa nevzdávaj. Nevzdávaj sa! 
Nevzdávaj sa!
R.W.Shambach, 
Úryvok z knihy „Zázraky“  
Preložila Kristína Uramová

MATKA 
POMÁHA 
ZACHRÁNIŤ 
SYNA

Svedectvo

m
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Ako sa zrodila myšlienka založiť rádio? [How did the idea of a 
Christian radio broadcast materialize?] 
 V roku 2011 moja rodina a ja sme začali pravidelne prichádzať do 
Srbska, ako vymenovaní misionári Medzinárodnej spojenej letničnej 
cirkvi (UPCI). V minulom roku som začal hovoriť s Vlastimírom 
Pintírom o možnosti založenia kresťanskej rozhlasovej stanice 
v Srbsku. Skúmali sme nové metódy evanjelizácie: spôsoby, ako 
zasiahnuť srbský a slovenský národ s posolstvom evanjelia a 
kresťanskou hudbou. Vlasto Pintír, ktorý má dlhoročné pracovné 
skúsenosti v sekulárnom rádiu, povedal mi, že sa mu páčila idea o 
založení internetového rádia s kresťanskou tematikou. Požiadal som 
ho, aby zistil možnosti a podal nám nejaké návrhy, o tom, ako spustiť 
takýto projekt. V júni 2013 som predložil návrhy regionálnemu 
riaditeľovi Michaelovi Tuttlovi (predstaviteľovi UPCI v Európe a na 
Blízkom východe). Regionálnemu riaditeľovi Michaelovi Tuttlovi sa 
idea okamžite páčila, a čoskoro sme získali súhlas UPCI Globalnej 
misie, založiť internetové rádio v Srbsku.
In 2011, my family and I started coming regularly to Serbia as appointed 
Missionaries of the United Pentecostal Church, International (UPCI). 
Last year, I began discussions with Vlasto Pintir about the possibility 
of founding a Christian radio station in Serbia. We were exploring new 
methods of evangelism: ways to reach Serbian and Slovak-speaking 
people with both the Gospel message and Christian music. Vlasto Pintir, 
who has years of experience working in the secular radio business, told 
me that he liked the idea of an internet radio broadcast with a Christian 
theme. I asked him to look into the possibilities and to give us some 
proposals about how to start such a project. In June 2013, I presented 
the proposals to Regional Director Michael Tuttle (representing the 
UPCI in Europe and the Middle East). RD Michael Tuttle immediately 
liked the idea, and we soon received UPCI Global Missions’ approval to 
proceed with establishing the internet radio broadcast in Serbia. 

Prečo ste zvolili názov práve Rádio Radosť? [Why did you choose 
the name “Radio Joy”?] 
Pri zvažovaní názvu rozhlasového vysielania na internete tuná v 
Srbsku, chceli sme vytvoriť niečo, čo by evokovalo pozitívne kresťanské 
posolstvo u všetkých vekových skupín. V dnešnom svete, každý hľadá 
ozajstnú radosť. Či je lepší názov pre vysielanie ako „Rádio Radosť“?
When considering a name for the internet radio broadcast here in 
Serbia, we wanted to create something that would evoke a positive 
Christian message for all age groups. In today’s world, everyone is 
looking for true joy. What better name for the broadcast than “Radio 
Radost” (“Radio Joy”)? 
Vlastimír Pintír, ako zodpovedný redaktor programu priblíž nám 
aké relácie Rádio Radosť ponúka? 
Rádio Radosť ponúka relácie pre všetky vekové skupiny, na tvorbe 
ktorých sa zúčastňuje tím ľudí. Vláčik radosti je relácia určená pre deti, 
ktorá prináša zaujímavé detské rozprávky nielen pre deti, ale aj pre 

tých, čo si neraz radi vypočujú príbehy z Božieho slova. Rozprávka na 
dobrú noc je tiež určená pre tých najmladších a hovorí o Pánovi Ježišovi 
Kristovi - kde sa narodil, ako rástol, aké predivné veci robil, keď bol na 
tejto zemi, nakoniec ako zomrel, vstal z mŕtvych a žije. Som iný. Som In. 
je relácia určená pre tínedžerov a mládež, je to čas, keď moderátorky 
konštruktívnym dialógom mladých poslucháčov oboznamujú s tým, 
ako môžu bližšie spoznať Boha. V každom vysielaní sa s poslucháčmi 
delia o vlastné skúsenosti a problémy, s ktorými bojovali. Poslucháči si 
tiež môžu vypočuť aj čítanie nejakej knihy, ale aj čítanie Božieho slova. 
Úvaha na text z Biblie ponúka rôzne témy na zamyslenie. Zameriava sa 
na určitú tematickú oblasť, ktorú analyzuje do hĺbky a tým spôsobom 
nielenže ponúka odpovede na mnohé nejasné otázky, ale rozširuje 
náš duchovný zrak a približuje hlbiny bohatstva, múdrosti a známosti 
Božej. Slovo dňa je relácia kde kázaním Božieho slova budujeme svoj 
duchovný charakter. Tiež sme uviedli aj vysielanie pre dámy pod 
názvom Milovaná Bohom a vysielanie Evergreen, ktoré je venované 
starším, takpovediac nestarnúcim melódiám.
 
Pán riaditeľ Štefan Tír, čo je cieľom rádia? [What is the goal of the 
internet radio station?]  
Cieľom Rádia Radosť je šíriť dobrú správu, Evanjelium Ježiša Krista. 
Našim cieľom je zdieľať  evanjelium všetkým vekovým skupinám, tak 
prostredníctvom kresťanskej hudby, ako aj cez kázanie Božieho slova 
a vyučovanie Biblie. Modlíme sa, aby sa Boh cestou Rádia Radosť 
dotýkal životov poslucháčov na území celého Srbska, Slovenska a 
ďalších krajín sveta. 
 Naša špeciálna vďaka patrí zodpovednému redaktorovi Rádia Radosť 
Vlastimírovi Pintírovi a  pomazanému a talentovanému tímu, ktorí 
spoločne pracuje a zdieľa posolstvo kresťanskej radosti cez toto 
internetové rádio.
 The goal of Radio Radost is to spread the Good News of the Gospel 
of Jesus Christ. Our purpose is to share this Gospel message to all age 
groups through Christian music, as well as through preaching and 
teaching based on the Bible. We pray that God will use Radio Radost to 
touch and change listeners’ lives throughout Serbia, Slovakia and other 
nations of the world. 
 Our special thanks are extended to Radio Radost’s Programming 
Director Vlasto Pintir, and to the anointed and talented team who are 
working together to share the message of Christian joy via this internet 
station. 
Rádio Radosť program vysiela zatiaľ najmä v 
slovenčine. Ponúka bohatú paletu najrozmanitejších 
povzbudzujúcich vysielaní ako aj príjemné kresťanské 
melódie, ktoré si môžete vypočuť 24 hodiny, sedem dní 
v týždni na nasledovnej webovej adrese: 
www.radioradost.com        

            Pripravila Anna Struhárová

Poslaním každého kresťana je šíriť dobrú správu. 
V minulosti apoštoli niesli evanjelium a zdieľali 
ho najmä osobne. S technickým a technologickým 
pokrokom evanjelium sa šíri aj vďaka médiám 
už či prostredníctvom televízie, rádia, internetu 
alebo novín. Na našich priestoroch sa ponuka 
kresťanských materiálov a spôsob ich prenosu 
pomaly, ale iste šíri. Internetové rádio pod 
názvom Rádio Radosť šíri radostnú zvesť cestou 
internetu 24 hodín, sedem dní v týždni. Bližšie 
informácie o vzniku a samotnom obsahu rádia 
sme sa dozvedeli prostredníctvom interview s 
jeho riaditeľom Štefanom Tírom a zodpovedným 
redaktorom Vlastimírom Pintírom.

My šírime radosť...

Vlastimír Pintír
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Mnohí z nás si myslia, že keď sa budú usilovať 
žiť správne a dobre, budú zažívať požehnaný 

život. No musia uznať, že bývaju sklamaní, smutní, 
zhorknutí a bez radosti zo života. Aj kresťania, 
vychovávaní tak, aby neodporovali osudu, ktorý 
zachvátil ich život, nechápu, že žijeme vo svete, v 
ktorom prebieha boj. Je dobrou a správnou vecou 
poddávať sa Bohu, ako to hovorí Jakob 4:7, no tým 
sa verš nekončí ale ďalej hovorí: „...a sprotivte sa 
diablovi a utečie od vás.“  Slovo Božie hovorí, že 
musíme odporovať diablovi, čiže viesť neustály 
boj. Tuná sa myslí na ten neviditeľný boj, ktorý je v 
týchto posledných časoch čoraz silnejší. Je to boj s 
duchovnými mocnosťami, ktorý má za cieľ zviesť a 
zničiť ľudstvo. 
K poznaniu fyzického sveta potrebné 

je vedieť fyzické zákony. Takisto, pre 
orientáciu v duchovnom svete potrebujeme 
poznať duchovné zákony. 

Jeden z nich hovorí v 2 Moj. 20:1-7: „A Bôh hovoril 
všetky tieto slová a riekol: Ja som Hospodin, tvoj Bôh, 
ktorý som ťa vyviedol z Egyptskej zeme, z domu sluhov. 
Nebudeš mať iných bohov predo mnou. Neučiníš si 
rytiny ani nijakej podoby tých vecí, ktoré sú hore na 
nebi, ani tých, ktoré sú dole na zemi, ani tých, ktoré 
sú vo vodách pod zemou. Nebudeš sa im klaňať ani 
im nebudeš slúžiť, lebo ja Hospodin, tvoj Bôh, som 
silný Bôh žiarlivý, ktorý navštevujem neprávosť otcov 
na synoch do tretieho i štvrtého pokolenia tých, ktorí 
ma nenávidia, a činím milosť tisícim tým, ktorí ma 
milujú a ostríhajú moje prikázania. Nevezmeš mena 
Hospodina, svojho Boha, nadarmo. Lebo Hospodin 
nenechá bez pomsty toho, kto by vzal jeho meno 
nadarmo.“ Aby sme sa zachovali nepoškvrnení a 
čistí od diablovho pôsobenia, musíme viesť neustály 
boj. Keď sme svoj život odovzdali Ježišovi Kristovi, 

my sme zo tmy – kráľovstva temna premiestnení 
do kráľovstva svetla a lásky (Kol 1:13). Stávame 
sa vojakmi silného veliteľa a sme práve na bojisku. 
Možno si myslíme, prečo by sme mali bojovať, keď 
je satan porazený? Práve preto, že je to zápas o 
tvoju dušu. Je napísané v 1. Pet 1:16: „Buďte svätí, 
lebo ja som svätý!“ Musíš bojovať o svoju svätosť. To 
nemôžu urobiť tvoji vodcovia. Slovo Božie hovorí, že: 
„... jeden každý z nás dá sám za seba Bohu počet.“ 
(Rim 14:12). Mnohí kresťania sú dnes pasívni a 
tvária sa, že nerozumejú, alebo neveria v duchovný 
svet a bývajú sklamaní a podvedení. Pokým svet, 
žiadostivý po moci a vláde, sa domáha duchovného 
sveta, chce sa vyrovnať Bohu a mať všetko vo svojej 
kontrole, vtedy bývajú ovládaní diablom a ním 
pohltení. „Buďte triezvi a bdejte, lebo váš protivník, 
diabol, obchádza ako revúci lev a hľadá, koho by 
zožral“ (1 Peter 5:8). To neznamená, že diabol má 
moc a vládu nad ľuďmi. Stane sa to len vtedy, keď 
sa mu dobrovoľne poddajú. Možno sa pýtaš, skadiaľ 
majú ľudia záujem o duchovné a nadprirodzené 
veci. Práve stadiaľto: „A Bôh stvoril človeka na svoj 
obraz, na obraz Boží ho stvoril, mužské a ženské 
pohlavie ich stvoril.“ (1. Moj. 1:27). Sme stvorení na 
obraz Boží. Stvorení sme ako duchovné bytosti a 
preto túžime po duchovných veciach. Keď cirkev ako 
Božia inštitúcia nepodáva ľuďom duchovný pokrm 
a nadprirodzené veci tak, ako to očakávajú, ako aj 
písmo hovorí v Rim 8:19: „Lebo túžobné vyzeranie 
stvorenstva očakáva zjavenie synov Božích,“  vtedy 
kvôli naplneniu svojich potrieb – ako čo sú zdravotné 
problémy, citové zranenia, zvedavosť, zábava, strach, 
túžba po moci, túžba po peňazoch a sláve, poznať 
budúcnosť, túžba po šťastí a iné - bývajú podvedení 
diablom. A keďže je on otcom lži a má taktiku ako 
podvádzať ľudí, ponúkne alternatívnu pomoc, ktorá 

NIE JE VŠETKO, ČO SA DEJE 
NA ZEMI, VÔĽA BOŽIA
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je pravdepodobná, ale jej koniec je veľmi zlý a vedie 
priamo do pekla. Účel satanovho podvodu je ovládať 
svet pomocou nadprirodzených prostriedkov, síl a 
energií. Je to okultizmus a prejavuje sa vo všetkých 
oblastiach. 

Niektoré z nich sú: 
hypnóza – práca so silami podvedomia, 
autosugestia – sila podvedomia, 
jasnovidnosť – vidieť skryté veci, 
telepatia – čítanie myšlienok, 
telekynéza – schopnosť hýbať predmetmi, 
veštenie z kariet, kávy, sklennej gule, dlane, vodnej 

hladiny... , 
snár – vykladanie snov, 
astrológia – horoskop, 
špiritizmus – rozhovor s duchmi, 
šamanizmus – liečenie hypnózou, 
irisdiagnostika – zisťovanie chorôb z očí, 
radiestézia – zisťovanie chorôb pomocou kývadla, 
biela mágia – používanie magických spôsobov na 

získavanie moci, 
čierna mágia – porábenie, prekliatie, zariekanie, 

vzývanie zlých duchov,
počítačové hry s okultnou a satanistickou tematikou, 
strašidelné filmy: Konan, Harry Potter, Pokemóni, 

Drakula, Upír... , 
okultné magické predmety – amulety, talismány, 

liečivé kameňe, náramky a prívezky, 
bambusové zvonkohry na zaháňanie zlých duchov, 
znaky diabla, hviezdy, kríž obrátený na dolu, znak 

jing-jang, 
egyptské sošky – ľudsko-zvieracie... , 
okultná hudba a rôzna relaksačná hudba, 
liečivé pyramídy – energetické pôsobenie, 
jóga – transcendentálna meditácia (vyvolávanie 

psychyckej zmeny dýchaním), 
kynéziológia – odblokovanie energetických kanálov 

v tele, 
liečenie energiou - psychoterápia, bioenergia, 

liečenie magnétami... , 
fitoterápia – indické paličky, 
akupunktúra – tlačenie energetických bodov, 
homeopatia – pôsobenie vesmírnej energie, 
bojové umenie – kung fu, aikido... (vyššie stupne 

majú okultný charakter), 
tetovanie, 
oblečenie s okultnou a satanistickou tematikou. 

V 5. Moj 18:10-13 je napísané: „Nenajde sa u teba 
nikto taký, kto by viedol svojho syna alebo svoju dcéru 
cez oheň, ani veštec ani planetár ani zaklínač ani 
čarodejník ani bosorák ani dopytujúci sa vešteckého 
ducha ani vedomec alebo taký, ktorý by sa niečo 
pýtal mŕtvych. Lebo ohavnosťou je Hospodinovi 

každý, kto to robí, a práve pre tie ohavnosti ich 
vyháňa Hospodin, tvoj Bôh od tvojej tvári. Dokonalý 
budeš s Hospodinom, svojím Bohom,“ Keď sa pustíte 
do týchto vecí uvoľňujete sa pre pôsobenie zlých 
duchov. Na počiatku sa vám bude zdať, že to nemá 
nijaký zlý účinok na váš život, ale je to vlastne reťaz, 
ktorou bývate opásaní a ťahaní až do pekla. „Kto robí 
hriech, je z diabla, lebo diabol hreší od počiatku. Nato 
sa ukázal Syn Boží, aby zkazil diela diablove.“ (1 Ján 
3:8). 

Ak chceš byť vytrhnutý z diablovej moci a pekla, 
ktoré čoraz viac otvára svoje ústa, zmier sa s Bohom. 
V Božom slove 2. Kor 5:20 sa hovorí: „Tedy za Krista 
posolstvujeme, jako čo by sám Bôh napomínal skrze 
nás, prosíme za Krista, zmierte sa s Bohom!“ Ak si nie 
spokojný so svojím životom, si obtiažený, zotročený 
závislosťou, ak si zviazaný a sputaný silami temnosti, 
začni svoj život od začiatku. Rozhodni sa narodiť 
znova (Ján 3:3). Znovuzrodenie začína pokáním zo 
zlých skutkov a vierou v Božie slovo. Vtedy sa staneš 
novým človekom. „A chcúc to tak, splodil nás slovom 
pravdy, aby sme boli jakousi prvotinou jeho stvorení!“ 
(Jakub 1:18). 

Akže rozmýšľaš, že si to už raz urobil a predsa 
upádaš do rôznych pokušení, je to len znak toho, že 
si dovolil „starému človekovi“, aby prevzal kontrolu 
nad tvojím životom. „Prosím vás tedy, bratia, pre 
rôzne milosrdenstvo Božie, žeby ste ta dali svoje 
telá v živú obeť svätú a ľúbu Bohu, rozumnú to vašu 
svätoslužbu. A nepripodobňujte sa tomuto svetu, ale 
sa premeňte obnovením svojej mysli, aby ste skúšali, 
čo je vôľa Božia, to, čo je dobré, ľúbe a dokonalé!“ 
(Rím. 12:1-2). Pán Ježiš povedal: „Ak ma milujete, 
ostríhajte moje prikázania.“ (Ján 14:15). Takže, 
dajme sa premôcť duchu pravdy a vyhlásme: „Duch 
Pánov je nado mnou, a preto ma pomazal zvestovať 
chudobným evanjelium, poslal ma uzdravovať 
skrúšených srdcom, vyhlásiť zajatcom prepustenie a 
slepým návrat zraku, zlomených poslať na slobodu a 
vyhlásiť rok Pánov príjemný“ (Lukáš 4:18-19). 

Lebo nám Pán zasľúbil v Ján 14:12-14: „Ameň, 
ameň vám hovorím, že ten, kto verí vo mňa, skutky, 
ktoré ja činím, bude aj on činiť, a ešte aj väčšie ako tie 
bude činiť, lebo ja idem k svojmu Otcovi. A čokoľvek 
budete prosiť v mojom mene, učiním to, aby bol Otec 
oslávený v Synovi. Keď budete niečo prosiť v mojom 
mene, ja učiním.“ Bojujme teda dobrý boj viery, do 
ktorého sme povolaní. Plňme poslanie 
bez poškvrny a bezúhonní, až do 
zjavenia nášho Pána Ježiša Krista. 

Amen.

                 Evka Soják

m
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Z knihy „Dýka a kríž“ je známy 
vedúci banditov Nicky Cruz. Jeho 
služba nie je kázeň, ale pravdivá 
skutočnosť o tom, čo urobil Boh 
v jeho živote. Jeho svedectvo 
vyžadovalo vnútorné rozhodnutie. 
Aj dnes vie Boh urobiť veľké 
veci. Nicky Cruz je tomu živým 
svedectvom, keď hovorí:

- Mojím prianím je, aby ste 
neprišli počúvať len niekdajšieho 
vedúceho banditov, ale aby ste 
uznali, čo vie učiniť Boh zo života, 
ktorý je pre Neho vysluhovaný. 
On rád by obnovil aj vaše srdce a 
myšlienky tak, aby ste aj vy mohli 
byť presvedčení: „Ten Ježiš Kristus, 
ktorý zmenil Nickyho Cruza, vie 
preformovať i môj život!“

Bol som vychovaný v rodine, kde 
sa viedli čarodejstvá a uznávali 
rôzne modly. Mnohé roky boli 
moji rodičia poviazaní satanskou 
mocou a nikto nikdy nemyslel, že 
Ježiš Kristus by mohol v rodine 
Cruz niečo zmeniť. Vtedy, keď ma 
mama nechcela a celkom odvrhla, 
som sa vnútorne zlomil.

Opustil som Puerto Rico a prišiel 
do New Yorku. Tam som bol 
zasvätený do mnohých zlých vecí. 
Napriek tomu, že som patril k 
istej skupine, žil som opustený v 
neistote a v bojazlivosti. Nakoniec 
mi dal satan zlé svedomie – 
bol som bez srdca, s rukami 
poškvrnenými krvou. Videl som 

len cestu k peklu. Viedol som 
banditov (pozostávajúcich z 205 
chlapcov a 175 dievčat), ktorých 
som držal v osídle. Spravili všetko, 
čo som im rozkázal. Nepoznali sme 
ohľaduplnosť, nebáli sme sa života 
ani ľudí. Klesol som tak hlboko, že 
na svete niet terapií, ktoré by mi z 
tejto tmy pomohli. I môj psychiater 
sa vzdal a povedal mi: „Nicky, pre 
teba už niet nádeje, rozhodne si 
na ceste k elektrickému kreslu a 
potom do pekla. Si veľmi chorý, 
lebo si plný nenávisti naproti tým, 
ktorí ti preukazujú lásku.“ Áno, mal 
pravdu! Od ôsmych rokov, kedy 
ma matka odvrhla, som nenávidel 
každého človeka, ktorý sa priblížil 
ku mne s láskou. Keď ma nevedela 
milovať matka, od nikoho som 
nečakal, aby ma mal rád. Preto som 
sa stal takým hrozným človekom. 
Ale Boh sa ma predsa nevzdal. 
Medzi ôsmimi miliónmi ľudí uvidel 
Nickyho Cruza. „Jeho chcem pre 
seba! David Wilkerson, choď a 
priveď mi Nickyho Cruza!“ 

Teda tento človek stál na ulici. 
Každý bol proti nemu. Policajti 
mu vraveli: „Nechoď tam, zabijú 
ťa.“ David to vedel, napriek tomu 
išiel. Keď začal hovoriť o Bohu, 
vravel som: „Ach,prestaň! Ja som 
Boh! Tu má človek silu! Tu je sila 
banditov! Boh nemá dočinenia s 
nami, ani my s ním nič nechceme 
mať. Snaž sa zmiznúť!“ K bande 
patriacim chlapcom som povedal: 
„Chcete mať zážitok? Dám vám 
toľko, koľko len chcete. Pôjdeme 
do pivnice, zafajčíme si „Gazz“, 
vypijeme si vína, na noc zoberieme 
omamné tabletky, každý dievča 
a zabudneme na tohto fanatika. 
Poďme preč!“ Nečakal som však, 
že tento fanatický kazateľ prejde 

o 20 minút bez povolenia cez naše 
dvere. S úsmevom zvolal: „Halo! 
Kde je Nicky Cruz?“

Odstrčil som priateľku a povedal: 
„Ja som Nicky Cruz, čo chceš?“ – 

„Chcem byť tvojím priateľom!“ 
– „Ale ja nechcem byť tvojím 
priateľom!“ Podišiel ku mne. 
Oboril som sa na neho ako divoch a 
bil som ho tak, že mu z nosa tiekla 
krv. Kým ostatní z bandy sa stiahli, 
schytil som ho za vlasy a hlavu 
bil o múr. Chceli mi nahovoriť, že 
kazateľ je predsa nevinný človek. 
„To mi je jedno!“ – odpovedal som. 
Keď som vychádzal cez dvere, 
David Wilkerson zakričal za mnou: 
„Nicky, prv než odídeš, chcem ti 
povedať, že ťa Ježiš miluje!“ Tieto 
slová sa ma hlboko dotkli. Zdalo sa 
mi, akoby ma prebodli nožom. Opäť 
sa vo mne ozývalo: „Ježiš ťa miluje! 
Ježiš ťa miluje!“ Dlho som musel 
rozmýšľať o Davidovi Wilkersonovi 
a v ten večer som nemohol zaspať. 

Tento kazateľ mal odvahu a to sa 
mi páčilo. Aby som mohol počuť 
kázeň Davida Wilkersona, prvýkrát 
som sa rozhodol ísť do jedného 
kresťanského zhromaždenia. 

Z VODCU BANDITOV 
VYZNÁVAČ JEŽIŠA 

Ale Ježiš mal iný plán: Nicky Cruz 
potreboval nové srdce

Môj psychiater sa vzdal a povedal 
mi: „Nicky, pre teba už niet nádeje, 

rozhodne si na ceste k elektrickému 
kreslu a potom do pekla. Si veľmi 

chorý, lebo si plný nenávisti naproti 
tým, ktorí ti preukazujú lásku.“ Áno, 

mal pravdu!

Svedectvo

N I C K Y



Zobral som so sebou ešte 75 
chlapcov. Mali sme nabité pištole. 
Prítomných bolo asi 2000 ľudí. 
Keďže sme sa nemiestne správali, 
určite sa mnohí báli. Ale David 
povedal: „Dnes večer sa nestane 
nič nepríjemného.“

Začal rozprávať o Ježišovej láske. 
Vôbec som nevedel kto bol ten 
zvláštny Ježiš. David zopakoval, 
že Kristus je Boží, ale tiež bol 
ľudskou osobou, aj on sa unavil 
ako my, priatelia Ho opustili a 
nepriatelia pribili na kríž. Vtedy 
som porozumel, že Ježiš bol tak 
vyvrhnutý ako ja a opäť som počul 
matkin hlas: „Nie si mojím synom, 
nemilujem ťa! Ty si syn satanov!“ 
Áno, teraz som vedel aký pocit 
mal Ježiš. Lenže On nezhrešil. Jeho 
srdce tĺklo pre ľudstvo. Nicky Cruz 
bol iný. Bol som veľký gangster 
a moje okolie malo pravdu, keď 
ma chceli zabiť. Vtedy by ľudia 
už nemali so mnou problém. Ale 
Ježiš mal iný plán: Nicky Cruz 
potreboval nové srdce. 

New York vydáva viac miliónov 
dolárov na to, aby sa zlepšil 
morálny život banditov. Ale 
pekný kultúrny dom alebo nový 
byt nemôže odohnať bôľ srdca. 
Neoslobodí ich od nezdravých 
myšlienok. Aj najkrajší dom by 
prevrátili na pivnicu. Prečo? Lebo 
najprv sa musí zmeniť srdce. Ježiš 
prišiel pre ľudí, aby ich z takého 
stavu zachránil.

V ten večer som prišiel k 

najväčšiemu rozhodnutiu môjho 
života. Kazateľ si získal moje 
srdce! Božia prítomnosť naplnila 
miestnosť a odohnala každý cit 
nenávisti. Ľudia začali plakať 
a modliť sa. David Wilkerson 
zrazu otvoril oči, pozrel na mňa a 
povedal: „ Nicky, daj Ježišovi jedinú 
príležitosť v tvojom živote. Všade 
si utiekol a ľudia ťa vyvrhli. Ale 
tento z Nazareta prišlý Ježiš chce 
byť tvojím opravdivým priateľom. 
On je teraz tu. Poď, Nicky, chcem 
sa za teba modliť.“ Záporne som 
potriasal hlavou. Bol som na seba 
veľmi hrdý. Vtedy môj priateľ Izrael 
vstal a povedal: „ Modlite sa za mňa, 
lebo potrebujem Ježiša.“ Myslel 
som si: „Tento chlapec sa zošalel.“ 
Ale on pozrel na mňa a povedal: 
„ Nicky, poď so mnou. Kazateľ 
má pravdu. Poď, ty si najhorší!“ 
Pozbieral som odvahu a povedal: 
„Dobre, idem s tebou!“ Vtedy sa 
David Wilkerson začal za mňa 
modliť a plakať. Znervóznel som. 
Povedal len jednoduchú modlitbu, 
ktorá sa ma hlboko dotkla. Bola 
opravdivá. Rozprával sa s Bohom 
ako so svojím priateľom. Cítil 
som tú lásku, ktorá ho viazala k 
Ježišovi, a lásku voči mne. Keď som 
sa ohliadol, videl som ako moji 
priatelia plačú. Izrael bol celkom 
skrúšený a po tvári mu tiekli slzy. 
Potriasol som ho a opýtal sa: „Čo 
je s tebou?“ Odpovedal: „Nicky, ja 
som svoj život odovzdal Ježišovi.“ 
Pomyslel som si, že som teraz stratil 
najlepšieho priateľa a horkosť vo 
mne sa stupňovala. Rozpamätal 
som sa v jeden významný okamih. 
Videl som seba v svätej Božej 
prítomnosti. Otvoril som srdce a 
ukázal mi: „To si ty, Nicky! Ale keď 
mi odovzdáš svoje srdce, naplním 
ho. Milujem ťa a chcem zmeniť  
tvoje srdce!“ Teraz už aj po mojej 
tvári tiekli slzy a kvapkali na 
kožený kabát. Minúty som stál bez 
pohnutia a tiekli mi slzy pokánia, 
horkosti a zlomeného života. Vtedy 
som cítil, že mojich pliec sa dotkli 
dve ruky. Nebol to nikto iný ako 
Ježiš. Padol som na kolená. Bolo 
to najhoršie poníženie, aké sa mi 
len mohlo stať. Pred očami celej 

bandy som ležal na kolenách a 
hlasne plakal. Kričal som: „ Ó, Bože 
môj! Milujem ťa! Ešte nikdy som 
ťa nehľadal! Naozaj ma miluješ? 
Prosím ťa, pomôž mi, potrebujem 
pomoc!“ 

V najpotrebnejšej chvíli môjho 
života Pán naozaj prišiel ku mne. 
Počul moju krátku, vydesenú 
modlitbu a prišiel do môjho srdca. 
Naraz sa stali v mojom živote tri 
nadprirodzené veci. Sú to väčšie 
divy, ako keď sa slepému otvoria 
oči alebo je človek uzdravený 
z rakoviny. Láska! Teraz  som 
vedel milovať Boha a ľudí bez 
pretvarovania. Mohol som pred 
ľuďmi povedať: „Milujem ťa, Bože!“ 
Toto bolo predtým nemožné. V 
živote prvýkrát som myslel na 
seba. A keď človek myslí na seba, 
vtedy treba, aby myslel i na iného. 
Bol som plnený Božou láskou. 
Pokoj! Doteraz mi bolo dielom len 
lacné vychutnávanie, opustenosť  a 
vyhostenie, ale teraz sú všetky moje 
túžby naplnené! Znovu som mohol 
spať bez použitia omamných 
látok, sexu, dobrodružstva, lebo 
som obdržal pokoj. A radosť! 
Vedel som sa smiať bez toho, že 
by som musel piť. Svätý Duch bol 
prítomný a naplnil ma, takže som 
nepotreboval všetky tieto veci. To, 
čo nevedel urobiť  psychiater, to mi 
daroval Ježiš Kristus: lásku, pokoj 
a radosť!

Neskôr to mohlo prežiť aj moje 
okolie. Matka prišla k Bohu a stala 
sa vážnou kresťankou. Moji bratia 
odovzdali život Ježišovi. Priatelia 
z bandy prichádzali za radom ku 
Kristu. 

S radosťou čakám na ten deň, keď 
budem môcť uvidieť Ježiša Krista 
tvárou v tvár. Neviem sa dočkať 
toho, keď Ho objímem a s radosťou 
vykríknem: „Ďakujem Ti, Ježiš!“

17

David Wilkerson zakričal za mnou: 
„Nicky, prv než odídeš, chcem ti 

povedať, že ťa Ježiš miluje!“ Tieto 
slová sa ma hlboko dotkli. Zdalo sa 

mi, akoby ma prebodli nožom
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bože môj! Milujem ťa!
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 Význam vyučovania témy predurčenia 

Keď hovoríme o určitej biblickej téme je dôležité 
mať na mysli skutočnosť, že sa biblické termíny a 
témy nikdy neobjavujú ako samostatná oddelená 
celistvosť, ktorá sa môže študovať sama osebe. Vždy, 
keď si zvolíme tému nejakej štúdie, už či sa týka 
obdobia dejín, či je to určitá kniha Biblie, osobnosť, 
termín, udalosť, veda, musíme si byť vedomí toho, že 
sám názov našej témy je dôsledok obmedzenia, ktoré 
sú dôsledkom toho ľudského v nás (obmedzenie času, 
pamäti, inteligencie a pod.) a že je každá biblická téma 
súčasť neoddeliteľnej celistvosti, v rámci ktorej sa 
musí všímať, chápať, vedieť a žiť. Samé pomenovanie 
témy štúdie teda slúži iba na označenie smeru našej 
pozornosti v celistvosti, ktorú vytvárame  a ktorú si 
vyberáme podľa princípu prevahy, čiže podľa toho, čo 
prevahuje v našom odovzdávaní. 

V živote veriaceho téma predurčenia je dôležitá z 
niekoľko dôvodov. Hoci je tendencia vo svete, aby sa 
všetko rozdelilo tak, aby sa na vykonanie rôznych 
aktivít a úloh v spoločnosti oddelili určití jednotlivci, 
ktorí svojou schopnosťou za tú určitú úlohu prispejú 
k účinnosti spoločenských procesov, za kresťanov 
je takýto druh rozmýšľania neprijateľný. V tom 
zmysle musí každý kresťan poznať Slovo Božie 
zjavené v Biblii, musí túžiť poznať ho, veriť tomu 
Slovu a vykonávať ho vo svojom živote, podľa 
všeobecného povolania kresťana, aby konal podľa 
zákona, bez toho, aby ním súdil alebo disponoval. 
Toto je nevyhnutnosť každého kresťana vo všetkých 

oblastiach jeho života. Vyrovnávanie posväcovania 
nášho času Bohu s dávaním desiatkov nosí v sebe 
implikáciu, že časť mimo dávania desiatkov Bohu v 
tom posvätenom čase nepodlieha Božím zákonom a 
princípom.  Tak aj naša práca, naše peniaze, rodina, 
vzťahy s príbuznými, priateľmi, voľný čas, doslova 
všetko v našom živote má svoje miesto v Božej vôli. 

Keďže je téma predurčenia súčasť Božieho slova, 
cez ktoré zisťujeme Božiu vôľu a myšlienky, všetko, 
čo sa vzťahuje na Božie slovo ako také, platí aj za 
predurčenie, ktoré je jeho súčasťou. Z druhej strany, 
ako súčasť má svoje miesto v celistvosti. 

Ponajprv, čo môžeme povedať o Božom slove je 
to, že je dôsledkom Božej svätosti, ktorá ho robí 
pravdivým, každé Jeho slovo je s ním stotožnené. Po 
druhé, počúvaním Slova Božieho rastie naša viera. 
Po tretie, Božie slovo sa spája s našou vierou ( Žid. 
4:2) a spolu s ňou pracuje. Po štvrté, Slovo Božie 
je meč Ducha, ktorým sa veriaci chráni od útokov 
nepriateľa (spomeňme si na Ježišove pokušenia na 
púšti zaznamenané v Matúšovi v štvrtej kapitole a 
všimnime si, že sa Ježiš neobhajuje iba slovom, ale 
slovom, ktoré vlastní porozumením). Po piate, Božie 
slovo je merítko – zrkadlo pre každého veriaceho. 

Keď hovoríme o predurčení ako časti celistvosti 

Štúdia na tému Predurčenie 

Spasení prijímajú podľa milosti 
a nespasení podľa pravdy, 

zatiaľ čo nikomu nie je učinená 
nespravodlivosť.

Biblický základ štúdie:
,,…tak, ako si nás v ňom vyvolil pred založením sveta, aby sme boli svätí a bezvadní pred ním, v láske, predurčiac 
nás k synovstvu skrze Ježiša Krista cieľom neho podľa ľúbosti svojej vole.” Ef. 1:4-5

,,…v ňom, v ktorom sme sa stali aj dedičstvom Božím predurčení súc podľa preduloženia toho, ktorý pôsobí všetko 
podľa rady svojej vole.” Ef. 1:11 

,,Lebo ktorých predzvedel, tých aj predurčil za súpodobných obrazu svojho Syna, aby on bol prvorodeným medzi 
mnohými bratmi.” Rim. 8:29

Predurčenie 



Božieho slova, je očividné, s prihliadnutím na 
spomenuté črty Božieho slova, že to, ako chápeme 
predurčenie, vplýva na to ako vidíme Boha, ako Mu 
veríme, aký je obsah našej viery, ako sa obhájime 
v duchovnom boji a ako duchovne útočíme na 
nepriateľa a nakoniec, ako vidíme sami seba, že nás 
Boh vidí. 

Vierou sa uskutočňuje náš vzťah s nebeským Otcom, 
v závislosti od toho, ako chápeme predurčenie, vo 
veľkej miere sa to bude odrážať na  náš vzťah s 
našimi blížnymi. Učenie o tejto téme, v závislosti od 
toho, ktoré stanovisko zastávame, môže veriaceho 
priviesť k absolútnej pasivite, čo je jedna strana 
extrému, alebo k zúfalosti, aby svojou snahou získal 
Otcovu lásku, dary a spasenie. Z týchto krátkych 
úvodných názorov vidíme význam tejto témy, ktorú 
sa pokúsime spracovať v tejto krátkej biblickej štúdii.

božia suverenita, vôľa pokiaľ ide o ľudskú 
vôľu 

Biblia je jasná v tom smere, že je jeden Boh, ktorý je 
Stvoriteľ všetkého a ktorý koná podľa vlastnej vôle. 
Biblia nám ďalej hovorí, že je pre človeka určená 
jedna cesta k Nemu a to cez spasenie v Ježišovi 
Kristovi, ďalej, človek nič nemá, čo by mu nebolo dané 
a úplne je závislý na svojom Stvoriteľovi. Otázky, 
ktoré sa vynárajú sú, či Božia suverenita v úplnosti 
nahrádza človeka, či má človek hocijakú úlohu v 
uskutočňovaní a realizácii Božej vôle a plánu a či má 
človek svoju vôľu. 

božia suverenita 
Keď hovoríme o Božej suverenite, hovoríme o 

Jeho moci a autorite. Ako suverénny vládca, Boh je 
najvyššia autorita na nebi a zemi. Každá iná autorita 
je menšia a závislá na zvrchovanej autorite. Všetky 
autority existujú na základe Božieho príkazu alebo 
na základe Božieho povolenia. Toto znamená, že 
všetko, čo sa má v Božom stvorenstve stať, na nejaký 
spôsob je určené Bohom. Toto je podstatná vlastnosť 
nielen kalvinizmu, ale teizmu vo všeobecnosti, že ak 
by nejaká sila bola vyššia alebo mimo kontroly Boha, 
On by nebol Boh. Avšak, napriek tomu, že je Boh 
zvrchovaný Stvoriteľ, On nestvoril hriech. Hriech a 
ľudská vôľa sú, ale sú podriadení Božej suverenite. Z 
toho sa vynárajú otázky, že ak Boh predvídal hriech, 
prečo to dovolil? Z Božieho povolenia vychádza, že 
ľudia budú potrebovať spasenie, ale hoci Boh vopred 

vie o spasení, vie aj to, že nie všetci ho prijmú. Je Boh 
povinný, aby dal milosť rebelom? Alebo je povinný 
byť spravodlivý a milosť nedáva podľa povinnosti, 
ale nevhodne?  V týchto otázkach sa nastoľujú 
štyri možnosti: Boh si mohol vybrať, aby nikomu 
neumožnil spasenie, mohol všetkým umožniť, aby 
boli spasení, Boh sa mohol priamo a osobne zastať 
a spasiť všetkých ľudí, mohol sa osobne a priamo 
zastať niektorých ľudí. Prvá a tretia možnosť 
neprinášajú rozpaky a bez rozmýšľania sú vylúčené, 
avšak problematické sú druhá a štvrtá možnosť. Tu 
sú protichodnosti, nereformované koncepty učia, že 
každý má tú možnosť, aby sa rozhodol pre Krista. 
Toto hľadisko sa nepozerá na človeka ako bytosť, 
ktorá nie je v stave, bez priameho Božieho zásahu, 
aby sa vo svojej hriešnej prirodzenosti rozhodla pre 
Krista, navzdory učeniu kalvinizmu. 

Podľa tohto hľadiska, Boh dáva každému možnosť, 
aby sa rozhodol a rozhodnutie záleží na človekovi. 
Avšak, nastoľuje sa otázka, či je to spravodlivé voči 
tým, ktorí nikdy nepočuli zvesť evanjelia? Zasa, 
štvrtej možnosti sa vytýka to, že spasenie uznáva iba 
nejakej Bohom vybranej skupine ľudí. Takže, konflikt 
týchto stanovísk je jasne viditeľný. Tieto stanoviská 
nastoľujú otázku, či má Boh moc spasiť niekoho? Ak 
áno, prečo ju navyužije pre každého rovnako? 

Ponúka sa odpoveď, že Boh nikomu nebude vnucovať 
spasenie mimo jeho vôle, pretože by takým spôsobom 
vykonal násilie nad človekom, a možnosť a ponuka 
spasenia je hranica, ktorú Boh potiahne, kým oslovuje 
hriešnika. Aj napriek tomu, zasa sa vynára otázka či 
nie je spravodlivejšie, aby človeka hoci z prinútenia 
spasil z večných múk? Kalvinisti dávajú odpoveď, že 
nie je nič na tom zlé, aby Boh stvoril vieru v človekom 
srdci, keďže je všetko Ním stvorené, a keďže sa ani 
hriešnika nikto nepýtal, či chce byť stvorený, či dáva 
súhlas, ani stvorenie človeka s vierou a túžbou po 
Bohu by neodporovalo Božej suverenite. Čo ma 
Jeremiáš na mysli, keď hovorí: „Nahováral si ma, 
Hospodine, a dal som sa nahovoriť; bol si mocnejší 
ako ja a premohol si. Som za posmech každého dňa...“ 
Prečo Boh potom nespasí všetkých svojou vôľou? 
Jednu vec, ktorú si iste môžeme všimnúť je tá, že Boh 
nezaobchádza v dejinách s každým rovnako, ale to 
neznamená, že je voči niekomu nespravodlivý a voči 
inému áno. Takže na tému predurčenia uplatnené 
pravidlo vyzerá nasledovne: Boh si necháva to právo, 
aby rozhodol komu z milosti dá spasenie a komu nie. 
Tak spasení prijímajú podľa milosti 
a nespasení podľa pravdy, zatiaľ čo 
nikomu nie je učinená nespravodlivosť. 

                                                Branislav Mučaji
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Boh nikomu nebude vnucovať 
spasenie mimo jeho vôle, 

pretože by takým spôsobom 
vykonal násilie nad človekom
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Modlitba viery
,,A všetko, za čokoľvek by ste veriac prosili na 
modlitbe, dostanete” (Matúš 21:22).
Krátke, ale výstižné posolstvo nášho drahého Pána 
Ježiša Krista nám odhaľuje silu modlitby. 
Veľmi jednoducho a stručne povedané. 
Dnes máme mnohé knihy a texty týkajúce sa 
modlitby a viery, niektoré z nich obsahujú aj vyše sto 
strán a predsa, aj keby sme nemali žiadnu knihu, 
Biblia stačí. Pravdaže, v knihách a textoch môžeme 
nájsť nejaké povzbudenie alebo niečo, čo nás bude 
budovať. 
Avšak v podstate je Biblia viac ako dosť a na nás je, 
aby sme to, čo je v nej prijali a verili tomu, čo tam 
píše. 
Vidíme, že ani evanjeliá a epištoly nemajú vyše sto 
strán, ale zároveň je posolstvo, obsiahnuté v nich, 
veľmi jasné. Preto je Biblia kniha nad knihami – v 
nej môžeme nájsť odpoveď na každý náš problém, 
buď sa to týkalo vyslobodenia, uzdravenia, alebo 
nedostatku nejakého druhu, a ponad všetko 
spasenia. 
Či sme ochotní konať podľa viery, že doslova 
prijmeme toto slovo Pána Ježiša Krista tak, ako je 
napísané a tak ako to On povedal: 
A všetko, za čokoľvek by ste veriac prosili na 
modlitbe, dostanete – Pán Ježiš Kristus.
Aké jasné posolstvo, bez nejakého detailného 

vysvetlenia, bez nejakých päť krokov k úspechu. 
On vyučoval ľudí jednoduchým spôsobom: A všetko, 
za čokoľvek by ste veriac prosili na modlitbe, 
dostanete. 
Všetko, za čokoľvek by si prosil. Nie je určená dĺžka 
modlitby, iba je potrebné byť konkrétny pred Bohom. 
Nevysvetľuj celé dejiny svojej potreby. Výsledok sa 
nachádza za čiarkou a znie: dostanete! 
Či si povzbudený týmto posolstvom verša? To vyhlásil 
Kráľ kráľov a Pán pánov. 
Tento verš sa vzťahuje na všetkých rovnako, čo 
znamená, že Boh vidí a počuje tvoju modlitbu, 
takisto ako aj modlitbu tvojho brata a sestry. Buď 
povzbudený, aby si vo svojom modlení sa konal iba 
tak, ako píše. 
 Nerob si starosti a nezaťažuj sa otázkami, či máš 
dosť viery za jednoduchú modlitbu k Bohu. 
Povzbudzujem ťa cez Božie slovo, že ju istotne máš, 
pretože Božie slovo tvrdí, že Boh dal každému mieru 
viery. Nájdi si ten verš a prečítaj si ho: Rimanom 
12:3. Čítaj pomaly a všimni si poslednú časť verša.
Nám je potrebné iba prijať a veriť v to, čo je napísané 
a radovať sa, že odpoveď príde z trónu milosti, od 
nebeského Otca, ktorý je viac ako dobrý. 
A preto sa modli jednoducho a pros od Otca v mene 
Ježišovom. (Ján 14:13-14).

Jeden známy spisovateľ raz povedal: „Žiť je 
najvzácnejšia vec na svete. Väčšina ľudí len 
existuje.”

Život je dar Boží, daný, aby ho ľudia žili a užili si 
ho. Nazdám sa, že si si vedomý, že Boh neuskutočnil 
plán spasenia len preto, aby si existoval.  Veď sám 
Ježiš povedal:

Ján 10:10b „... Ja som prišiel nato, aby mali život a 
aby mali hojnosť. ” 

Mnoho ľudí strávia svoj život hľadajúc šťastie, ale 
jediný zdroj pravého šťastia a vyplneného  života je 
jedine v Ježišovi Kristovi.  Biblia je mapou a Duch 
Svätý GPS-om ako žiť život plný radosti a spokojnosti 
- obsahuje múdrosť a princípy ako nás zachovať od 
pazúrov beznádeje a smrti a usmerniť nás na cestu 
vyvierajúceho a plodného života. Všetko, čo ty a ja 
potrebujeme, aby sme žili naplno náš život, aby sme 
dosiahli úplný potenciál, aby sme videli ako sa naše 
sny stávajú realitou, je zistiteľné iba v Božom Slove 
a v osobnom vzťahu s Ježišom.

Boh od teba očakáva, aby si mu dôveroval, lebo On 
má pre teba naplánovanú štastnú budúcnosť ponad 
tvoje očakávanie. Izraelský národ mal zasľúbenie 
pre život a hojnosť v zemi oplyvajúcej medom a 
mliekom, ale mnohí z nich nedosiahli Boží potenciál 
v ich živote. Každý „obor strachu” a negatívny vplyv 

v tvojom živote sa snaží, aby si nedosiahol život a 
hojnosť, aby si nedosiahol zasľúbenia Božie pre tvoj 
život. Nezabudni kto je s tebou a kto povedal, že ťa 
nikdy neopustí. 5. Mojžišova 11:8-9 „...aby ste boli 
silní, a aby ste vošli a zaujali do dedičstva zem, ktorá 
tečie mliekom a medom.”  Je podmienka, aby si 
mohol žiť život a mať hojnosť - na počiatku 8. veršu 
čítame: „A tedy budete ostríhať každé príkazanie, 
ktoré vám prikazujem... ”

 Ktorí ľudia stíhajú život a hojnosť? Sú to:
1. Tí, ktorí žiju podľa inštrukcií Slova Božieho a vo 

vzťahu so Stvoriteľom.
2. Tí, ktorí sa postavia obrom strachu vo svojich 

životoch.
3. Tí, ktorí sa nedajú ovplyvniť negatívnou 

mentalitou druhých.
4. Tí, ktorí vedia a môžu smelo povedať: „Nebojte 

sa, s nami je Hospodin.“

1. Tim. 6:17,18 nám pripomína, že Boh nám bohate 
poskytuje všetkého na požívanie, aby sme dobre 
činili, ...odkladajúc si dobrý základ do budúcnosti.

Tak vieš, čo znamená žiť život naplno? Je to život v 
Božej vôli, plný radosti, štastia a požehnania, život v 
Jeho zasľúbeniach.  Chceš taký život?  Povedz Bohu 
áno - On má pre teba život a hojnosť.

Žiješ život naplno?
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Nazdar, moje meno je cirkev.

Nazdar, moje meno je cirkev.
Som si istá, že si o mne už veľa počul. Netrpím nedostatkom kritiky. 
Možno si počul, že som nudná, plytká, lacná, že som iba strata času.
Počul si, že som plná pokrytcov, klaunov, chamtivých ľudí, sebaospravedlňujúcich. 
Možno, že si ma už niekedy navštívil a odhalil hroznú hudbu, spev bez vášne, suché kázanie, 
neslušných členov zhromaždenia. 
Možno si ma potreboval a ja som bola príliš zamestnaná, príliš „spravodlivá“, príliš zlomená, príliš 
slepá.
Možno, že si sa mi pridal a zistil, že som vzdialená, dožadujúca, nechápavá, ustarostená.
Možno si sa pokúsil slúžiť vo mne, no bol si zaskočený pracovnými stretnutiami, výbormi, tímami.
Možno, že si odišiel a prekvapilo ťa to, že ti nikto nezavolal, nikto sa nestaral, nikto si to nevšimol, nikto ťa nepozval späť.
Možno, že ťa tvoje skúsenosti priviedli k tomu, aby si o mne hovoril negatívne, prisahal, že sa ku mne už nikdy nevrátiš, 
vyhlasoval, že ma nikto nepotrebuje, veril, že bezo mňa budeš lepší.
Ak je všetko toto pravda, mám ti niečo povedať: 
Je mi to ľúto, urobila som obrovskú chybu.
Ale spamätaj sa, nikdy som nepovedala, že moje meno je Dokonalá, Bezchybná, Úplná. 
Moje meno je cirkev. Ja vítam pokrytcov, nevľúdnych, sebaospravedlňujúcich, bezvýrazných. 
Ja vítam úprimných, vášnivých, odpúšťajúcich, nesebeckých. Nemôžem zavrieť dvere pred ľuďmi, kvôli ktorým sa ty cítiš 
nahnevane, nepríjemne, netrpezlivo, sebavedome.
Pripomeniem ti iba to, že by sme nemohli uctievať Boha vždy všetci spolu, v rovnakej miestnosti. V starom zákone bol rozdiel 
medzi kresťanom, Židom, mužom, ženou. 
Aby pre nás všetkých uctievanie Boha v rovnakej miestnosti bolo možné, Kristus bol zahanbený, porazený, zabitý a vzkriesený. 
Je to ďaleko horšie ako iba mať nudu, cítiť sa nepríjemne, v rozpakoch, ignorovaný. 
Tak prečo sa nevrátiť späť do cirkvi a dovoliť, aby ťa práve tí prevrátení ľudia pokorili, vyzývali, brúsili a posilňovali?
Nemôžem ti sľúbiť, že ľudia tu budú nádherní. Je toto cirkev a nie Nebo, Raj, Nebeské miesto.
Vráť sa späť. Boh ťa tu chce mať. Telo ťa tu potrebuje. Svet tu potrebuje tvoje svedectvo. Patríš sem.
Nazdar, moje meno je cirkev. Chýbaš mi. Milujem ťa. Je mi ľúto. Neviem sa dočkať, kedy ťa znova uvidím.

          Preklad: Kristína Uramová

V živote sa často nájdeš v uličke, keď už nevieš kam a na ktorú stranu máš ísť. 
Často prídeš do bodu, kde vidíš iba beznádej a žiadne východisko. Akoby všetko umĺklo a všetko, čo 

počuješ sú iba vlastné myšlienky a spolu so starosťami ťa držia dolu.
Cítiš sa akoby si bol zablokovaný pre aspoň kúsok nádeje... Ak sme si úprimní,všetci sa niekedy takto 

cítime. No On nám zanechal v Slove zasľúbenie: „Neopustím ťa, ani ťa nezanechám” (Jozua 1:5). „Buď 
silný a pevný! Netras sa, ani sa nestrachuj. Lebo s Tebou je Hospodin, tvoj Boh, vo VŠETKOM a všade, 
kamkoľvek pôjdeš” (Jozua 1:9). Sú to slová povzbudenia, slová podpory, slová istoty, ktoré ti tvoj Stvoriteľ 
ponúka každý deň, každú hodinu. V čase, keď počuješ všetko iné len nie to, čo prináša život, zastav sa na 
chvíľu. Ukry sa vo svojej komorke a povedz svojmu Bohu všetko. „Každú svoju starosť uhoďte na Neho a 
On sa postará!” 1.Petrova 5:7

Nauč sa odovzdať Mu svoje ťažkosti, svoje strachy, svoje otázky, na ktoré už dlho sám hľadáš odpoveď, 
svoju situáciu, z ktorej nevidíš východisko, úplne všetko! Ty sám sa s tým nevieš popasovať, lebo človekova 
schopnosť, človekov rozum a všetko, čo vie a môže, ide len po určitý bod. Boh ťa chce doviesť práve po 
ten bod, kde sa už prestaneš usilovať pochopiť veci Ty, kde už prestaneš veriť iba sebe a začneš veriť 
Jemu; kde si už prestaneš myslieť, že všetko vieš a dovolíš Jemu nech ťa On učí; kde prestaneš veriť iba 
svojim citom a oprieš sa o Jeho múdrosť a vrhneš sa pod Jeho úkryt; kde zomrieš sebe, aby On mohol 
vdýchnuť život do Teba.

Práve vtedy, keď Mu dáš seba a úplne všetko, čo máš a začneš Mu veriť srdcom a všetkým, čo vlastníš 
a čím si, vtedy ťa On začne budovať.

Povzbudzujem ťa, bež svoj beh!
Nevšímaj si prekážky, na nečas, na hlasy, ktoré ťa chcú zastaviť. Možno príde obdobie, keď musíš 

spomaliť, a ak to potrebuješ, spomaľ. Možno sa bude zdať, že je to obdobie ticha, ale práve vtedy ťa 
formuje a najviac v tebe pracuje. No neprestávaj bežať, bež svoj beh! Neobracaj sa, bež! Bež smelo! Tvoja 
odmena ťa čaká tam. Dosiahneš ju, ak budeš bežať a ak to nevzdáš, keď všetko hovorí opak. Tvoja sila 

sa bude obnovovať  každým novým krokom, neboj sa! Lebo svojim anjelom prikázal o Tebe, 
aby ta strážili na všetkých tvojich cestách. Na rukách ťa ponesú, aby si si neuderil nohu o 
kameň. Ja budem s Tebou v tvojom súžení, vytrhnem ťa a oslávim ťa. Žalm  91:11,12,15

 Si teda hotový zomrieť sebe a žiť?

Miluška Hromčíková
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• Keď ťa niekto odsudzuje, spýtaj sa sám seba: „Je to ich 
sejba, alebo moja žatva?“ Mnohokrát žneme v našich 
životoch to, čo sme predtým siali do života iných.  – 
Joyce Meyer
• Len preto, že nerozumiem Božím plánom, neznamená 
to, že nie je so mnou. - Nick Vujičić
• Keď niekto prechádza búrkou, tvoja tichá prítomnosť 
je mocnejšia ako milión prázdnych slov. - Thema Davis
• Život ti môže našepnúť viac než tisíc slov, ale je i 
možnosť, že nie všetky sú správne. – Neznámy autor 

• Žiadna osoba nebude kráčať vo víťazstve, až kým sa 
nespráva podľa neho. – Joyce Meyer
• Nemodli sa sebecky: „Pane, požehnaj to, čo chcem 
robiť.“ Namiesto toho, modli sa nasledovne: „Pane, 
pomôž mi, aby som robil to, čo ty požehnáš.“ – Rick 
Warren 
• Pán Ježiš príde, aj keby ho nikto nečakal. – Neznámy 
autor

pripravila Tatjana Pintírová

Profesor na univerzite položil 
svojim študentom otázku:

„Je všetko, čo existuje, 
stvorené bohom?“
Jeden zo študentov nesmelo odpovedal : 
„Áno je to stvorené Bohom.“
„Stvoril Boh všetko?“- spýtal sa profesor. 
„Áno, pane!“ - odpovedal študent.
Profesor sa teda spýtal: „Ak Boh stvoril 
všetko, to znamená, že Boh stvoril aj zlo, 
ktoré existuje. A vďaka tomuto princípu, 
naša činnosť určuje nás samotných , Boh 
je zlo.“
Keď to počul študent, stíchol. Profesor bol 
sám so sebou spokojný. 
Zrazu zdvihol ruku iný študent: „Pán 
profesor môžem Vám poloziť otázku?“
„Samozrejme“, povedal profesor. 
Študent sa postavil a spýtal: „Existuje 
chlad?“

„Čo je to za otázku, samozrejme, že áno, tebe nikdy nebolo 
chladno?“
Študenti sa zasmiali otázke spolužiaka, ale ten pokračoval: 
„V skutočnosti, pane, chlad neexistuje , v súlade so 
zákonmi fyziky je v skutočnosti chlad iba neprítomnosť 

tepla. Človeka a predmety môžeme popísať a určiť ich 
energiu na základe prítomnosti, alebo vytvorenia tepla , 
ale nikdy nie na základe prítomnosti či
vytvorenia chladu. Chlad nemá svoju jednotku, v ktorej ho 
môžeme merať. Slovo chlad sme si vytvorili my ľudia, aby 
sme popísali to, čo cítime v neprítomnosti tepla.“
Študent pokračoval: „Pán profesor, existuje tma?“
„Samozrejme, že existuje,“ - odpovedal profesor. 
„Znovu nemáte pravdu, tma tak isto neexistuje. V 
skutočnosti je tma vďaka tomu, že je neprítomnosť 
svetla. Môžeme skúmať svetlo, ale nie tmu. Svetlo sa dá 
rozložiť, skúmať lúč za lúčom, ale tma sa zmerať nedá. 
Tma nemá svoju jednotku, v ktorej ju môžeme merať. 
Tma je iba pojem, ktorý si vytvorili ľudia, aby pomenovali 
neprítomnosť svetla.“
Následne po tom sa mladík spýtal: „Pane, existuje zlo?“
Tentokrát profesor neiste odpovedal: „Samozrejme, 
vidíme to každý deň, brutalita vo vzťahoch, medzi ľuďmi, 
trestné činy, násilie, všetko toto nie je nič iné ako prejav 
zla.“
Na to študent odpovedal: „Zlo neexistuje , pane. Zlo je 
iba neprítomnosť dobra , teda Boha. Zlo je výsledok 
neprítomnosti božskej lásky v srdci človeka. Zlo prichádza 
vtedy, ako keď prichádza tma, alebo chlad - teda v 
neprítomnosti svetla a tepla a lásky.“
Profesor si sadol.
 Ten študent bol mladý Albert einstein.

ABRAHAM, ANDREJ, ARON, 
DAN, DANIEL, JAN, JAKUB, 
JEŽIŠ, JOEL, JOB, MOJŽIŠ, 
NOACH, NOEMA, RUT, 
SARA, SET.

Vyriešenie: Prorocká kniha

Pripravila: Daniela Ž.Širka
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Termín „globalizácia” zaviedol Theodor Levitt, profesor 
Harwardovej univerzity a ako prvý ho použil v 

spojitosti s ekonomikou v roku 1983. Je to proces rastúceho 
medzinárodného prepojenia vo všetkých oblastiach 
(ekonomika, politika, kultúra, komunikácia, životné 
prostredie) pozorovaný najmä v posledných desaťročiach. 
Extrémna interpretácia tohto procesu často označuje 
globalizáciu ako pokročilý kapitalizmus, ktorý stiera lokálne 
tradície a regionálne rozdiely, a vytvára spoločnú svetovú 
kultúru.
Od čias stavby babylonskej veže, kedy boh zmiatol 
jazyky a rozptýlil ľudstvo po celej Zemi, sa v srdciach 
ľudí usídlila neutíchajúca túžba po zjednotení. Akási 

túžba po tom čo bolo predtým. 
Stav sveta tesne po potope je v 
Biblii opísaný stručnou zmienkou: 
„A celá zem bola jedného jazyka a 
rovnakých slov.”Genesis 11,1.
Zdá sa, že v poslednej dobe svet 
urobil veľké pokroky v návrate 
k tomuto pôvodnému stavu.
Keď sa pozrieme na posledný 
vývoj, zistíme že charakteristickým 
znamením dnešnej doby je 
globalizácia na každej úrovni. 
Zistíme to pri pohľade na 
rozrastajúcu sa Európsku 

úniu, medzinárodné misie ozbrojených síl, spoločný 
vesmírny program bývalých rivalov, fúzie veľkých firiem 
do nadnárodných gigantických koncernov, či obchodných 
reťazcov.
Jednou z oblastí, kde v posledných dňoch zaznieva toto slovo 
čoraz častejšie je Ukrajina.
„európska integrácia vytvára nové príležitosti pre 
modernizáciu a rozvoj Ukrajiny.“ Povedal prezident 
Ukrajiny Viktor Janukovyč pri stretnutí s predsedom vlády 
Estónska Andrusom Ansipom v apríli 2013. Avšak neskôr 
sa situácia vyvinula inak. Portál aktuality.sk k tomu 
napísal: „Integrácia Ukrajiny do EÚ bola zrejme najväčším 
zahraničným plánom Bruselu. Mnohí analytici už brali 
toto manželstvo ako hotovú vec. Zabudli však na Moskvu, 
ktorá má svoj plán akési znovuoživenie „Sovietskeho zväzu“. 
Nazýva ho Euroázijská únia. Má ísť o jasnú protiváhou voči 
EÚ a USA.“

Zlučovanie nezlučiteľného
Je pozoruhodné, že na jednej strane sa ľudstvo snaží vytvárať 
spoločné celky, kým na druhej strane je tu obrovská nedôvera 
a súperenie týchto celkov.
Je naozaj možné spojiť tak veľa rozdielnych kultúr a mentalít? 
Ako chceme v našej egoistickej spoločnosti dosiahnuť vysoký 
cieľ zjednotenia?
Istá spisovateľka už pred desiatkami rokov napísala slová, 
ktoré akoby vystihovali stav dneška:
„Stavitelia babylona chceli utvoriť jedno spoločenstvo 

a ríšu, ktorá 
obsiahne celú Zem... 
Do neba siahajúca 
majestátna veža 
mala pripomínať 
moc a múdrosť 
svojich staviteľov... “
„Mnohí usilujú o 
to, aby si vytvorili 
vlastné nebo získaním 
bohatstva a moci... 
no nakoniec poznajú 
len sklamanie a 
zúfalstvo.“ Patriarchovia a proroci, str. 118, 124.
Je zjavné, že globalizácia prináša pokrok, rast životnej 
úrovne, širšie možnosti vzdelania a rozmach vedy. Máme 
rovnakú legislatívu, spoločnú menu, jednotné váhy a miery, 
rečová bariéra sa pomocou technických nástrojov postupne 
odbúrava.
Globalizácia v náboženstve
Nemali by sme prehliadnuť, že Biblia predpovedá snahu 
o zjednotenie aj v náboženskej oblasti. Na scéne sa objaví 
mocnosť, ktorú bude uctievať celý svet. „A budú sa jej klaňať 
všetci, ktorí bývajú na zemi, ktorých mená nie sú napísané v 
knihe života Baránka, zabitého od založenia sveta” Zjavenie 
Jána 13,8. Táto jednota však nebude dobrovoľná, ale 
vynútená (Zjavenie Jána 13,15).
Je pravda, že aj Ježiš sa modlil za jednotu kresťanov a veľmi 
túžil, aby sa stala skutočnosťou:
„aby boli všetci jedno, ako si ty, Otče, vo mne a ja v tebe, aby 
aj oni boli v nás jedno” Ján 17,21
Pravá jednota teda musí byť založená na Ježišovi a jeho Slove 
(Ján 17,17). Avšak „mnohí kresťanskí kazatelia sa odvracajú 
od jasného učenia Písma a svoje vyznanie opierajú o ľudské 
úvahy a príjemné nepravdy. Túto svoju vežu predstavujú ako 
cestu vedúcu do neba.
Ľudia s obdivom počúvajú výrečné posolstvá o tom, že spásu 
si môžu zabezpečiť aj bez toho, aby museli zachovávať Boží 
zákon.
Čo bolo cieľom babylonskej veže? Zjednotiť celé 
ľudstvo bez boha. Cieľom globalizácie je vytvoriť svet 
plný harmónie, bezpečia, mieru a poriadku. Podarí sa 
to? Nemôžeme poprieť mnohé úspechy tohto celosvetového 
procesu. Avšak doterajšie skúsenosti ukazujú, že globalizácia 
na každej úrovni si vyžaduje dobré zákony a dôkladne 
prepracovanú legislatívu. Podobne je to aj v náboženskej 
oblasti. Bez úprimného hľadania Boha a bez pravidiel, ktoré 
vychádzajú zo Svätého Písma, to nebude pravá jednota, ale 
formálna, falošná a zradná. Takáto ľudská jednota nebude 
mať dlhé trvanie.
„Vtedy zostúpil Hospodin, aby videl mesto a vežu, ktoré stavali 
synovia človeka... A tak ich rozptýlil Hospodin odtiaľ po tvári 
celej zeme, a prestali stavať mesto.” 1.Moj. 11:5.8.

Prevzaté z časopisu Znamenie doby. Pripravil V. Širka
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Ako zasahuje globalizačný proces veriacich ľudí?
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